

ဘုရားဂုဏ်ကို အာရုံပြု၍
ကောင်းစွာနိုးကြား
နေ့ရောညဉ့်ပါ အမြဲမပြတ် ဘုရားဂုဏ်ကို အာရုံပြု၍ ဖြစ်သော
သတိရှိသူ ဂေါတမမြတ်စွာဘုရား၏ တပည့်တို့သည်
အခါခပ်သိမ်း ကောင်းစွာ နိုးကြားသောအားဖြင့် နိုးကြား
ရကုန်၏။
ပဏိဏ္ဍကဝဂ် (ဓမ္မပဒ - ၂၉၆)

၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ တန်ခူးလဆန်း ၁ ရက် ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဧပြီ ၉ ရက်၊ အင်္ဂါနေ့ အတွဲ (၆၃)၊ အမှတ်(၁၉၂)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားမြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ထုတ်ကုန်လုံခြုံရေးအား အထောက်အကူပြုပေးရန် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- နိုင်ငံတော်၏ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှုကို ကာကွယ်ဆေးထိန်းဆောင်ရန်နှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ဆန္ဒမေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများနစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျနမာန်ကန်မှု ရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန် လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် ကုလသမဂ္ဂ၏ တစ်ဖက်သတ်ဖိအားပေးမှုသည် အပြုသဘောဆောင်သော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအတွက် အထောက်အကူဖြစ်စေမည်မဟုတ်

မကြာသေးမီကာလများအတွင်း ကုလသမဂ္ဂအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် ရှုထောင့်မျိုးစုံမှ ဖိအားပေးခဲ့သည်။ ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီ၏ တစ်ဖက်သတ်ဖိအားပေးမှုများသည် အထောက်အကူပြု၍ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၄ ရက်တွင် ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး အဆိုပါအစည်းအဝေးတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ လက်ရှိအခြေအနေကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

ဤနိမိတ်ဖြင့် ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်းကောင်စီ၏ (၅၅) ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးကို ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၆ ရက်မှ ဧပြီလ ၅ ရက်အထိ ကျင်းပခဲ့သည်။ ယင်းအစည်းအဝေးတွင် ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီ၏ အဖွဲ့ဝင်များက မဟာမင်းကြီး၏ အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးမှုနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ လူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေဆိုင်ရာ အထူးအစီရင်ခံစာတင်သွင်းမှု၏ အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးမှုတို့ကို မတ်လ ၁ ရက်နှင့် ၁၉ ရက်တို့တွင် အသီးသီးပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ထို့အပြင် ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီသည် ဥရောပသမဂ္ဂကိုယ်စား ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံကတင်သွင်းသည့် “မြန်မာနိုင်ငံ လူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေ” ခေါင်းစဉ်ပါ ဆုံးဖြတ်ချက်အဆိုကို ဧပြီလ ၄ ရက်တွင် သက်ဆိုင်ရာ မြန်မာနိုင်ငံ မပါဝင်ဘဲ အတည်ပြုချမှတ်ခဲ့သည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ □



ထူးခြားသည့် နေ့အပူချိန်များ

၈ - ၄ - ၂၀၂၄

ချောက်မြို့	၄၆ ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
မြင်းမူမြို့	၄၅ ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
မြင်းခြံမြို့	၄၅ ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
ညောင်ဦးမြို့	၄၅ ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
မုံရွာမြို့	၄၄ ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
စစ်ကိုင်းမြို့	၄၄ ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
မန္တလေးမြို့	၄၄ ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
တံတားဦး	၄၄ ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
(လေကြောင်းမိုးလေဝသ)	
မင်းဘူးမြို့	၄၄ ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
မကွေးမြို့	၄၄ ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
ပခုက္ကူမြို့	၄၄ ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
ရွှေဘိုမြို့	၄၃ ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
ကျောက်ဆည်မြို့	၄၃ ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
အောင်လံမြို့	၄၃ ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
တောင်တွင်းကြီးမြို့	၄၃ ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
ဂန့်ဂေါမြို့	၄၃ ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
ဆင်ဖြူကျွန်းမြို့	၄၃ ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်

မိမိသဘောဆန္ဒအလျောက် ဆန္ဒပြုစာရင်းပေးသွင်းလာကြသည့် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁) သင်တန်းဖွင့်ပွဲများ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အသီးသီး၌ ကျင်းပပြုလုပ်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၈
ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေကို ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်၊ နိုဝင်ဘာလတွင် ဥပဒေအမှတ် (၂၇/၂၀၁၀)ဖြင့် ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီး ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၀ ရက်တွင် ယင်းဥပဒေအား အသက်ဝင်စေခဲ့ကာ မတ် ၉ ရက်မှစ၍ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၁) တွင် တက်ရောက်ရန်အတွက်ဆင့်ခေါ်ခဲ့ရာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးတွင် လူငယ်များအနေဖြင့် မိမိသဘောဆန္ဒအလျောက် စာရင်းပေးသွင်းလာခဲ့ကြသည်။
ထိုကဲ့သို့ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၁)တွင် တက်ရောက်ရန်အတွက် မိမိသဘောဆန္ဒအလျောက် စာရင်းပေးသွင်းလာကြသူများအနက် စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ ❖

ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေ ဥရောပအာရှ စီးပွားရေးကော်မရှင် ဘုတ်အဖွဲ့ဝင်၊ အကြီးစားစီးပွားရေးနှင့် ပေါင်းစည်းရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ ဆာဂေး ဂလေးဇီးယပ် ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၈

ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေသည် ဥရောပအာရှ စီးပွားရေးကော်မရှင် ဘုတ်အဖွဲ့ဝင်၊ အကြီးစားစီးပွားရေးနှင့် ပေါင်းစည်းရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ ဆာဂေး ဂလေးဇီးယပ် ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။ (ယာဝု)

ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဥရောပအာရှစီးပွားရေးသမဂ္ဂ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတို့အကြား ကုန်သွယ်ရေး၊ ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှု၊ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းအချင်းချင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ ပြည်သူ့အချင်းချင်းထိတွေ့ ဆက်ဆံရေးစသည်တို့တွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးမြှင့်ရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အဆင့်မြင့်အရာရှိ ကြီးများနှင့် မစ္စတာ ဆာဂေး ဂလေးဇီးယပ် ဦးဆောင်သော ကိုယ်စား လှယ်အဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ကြသည်။ သတင်းစဉ်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာကော် ဥရောပအာရှ စီးပွားရေးကော်မရှင် ဘုတ်အဖွဲ့ဝင်၊ အကြီးစားစီးပွားရေးနှင့် ပေါင်းစည်းရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ ဆာဂေး ဂလေးဇီးယပ် ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၈

သည့် ဥရောပအာရှစီးပွားရေးကော်မရှင် ဘုတ်အဖွဲ့ဝင်၊ အကြီးစားစီးပွားရေးနှင့် ပေါင်းစည်းရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ ဆာဂေး ဂလေးဇီးယပ် ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

နေပြည်တော် ဧပြီ ၈

ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာကော်

လွှာကို ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇွန် ၁၅ ရက်တွင် လက်မှတ် ရေးထိုးခဲ့ပြီး စီးပွားရေးပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေး အတွက် စာချုပ်လွှာပါ ဦးစားပေးနယ်ပယ်များတွင် ဒေသတွင်းစီးပွားရေး ပေါင်းစည်းမှု အကောင်အထည် ဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ၊ နည်းပညာဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ၊ မိလ္လာနှင့် ရေဆိုးများ သန့်ရှင်းရေး၊ တိရစ္ဆာန်များမှ ကူးစက်နိုင်သော ရောဂါ ကာကွယ်ရေး၊ ကုသရေး၊ ထိန်းချုပ်ရေး၊ လူ့ အပင်နှင့် တိရစ္ဆာန်များ ပိုးမွှားကင်းစင်ရေးအစီအမံများ၊ ဘဏ္ဍာ ရေး ဈေးကွက်များ၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး၊ စွမ်းအင်၊ စက်မှု-ရိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ၊ ယှဉ်ပြိုင်မှုမူဝါဒ၊ စက်မှု လုပ်ငန်း၊ စားသုံးသူအခွင့်အရေး၊ သတင်းအချက် အလက်နှင့် ဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာ၊ ဒစ်ဂျစ်တယ် စီးပွားရေးစနစ်နှင့် နှစ်ဦးနှစ်ဖက် အကျိုးဖြစ်ထွန်း စေမည့် အခြားသောကဏ္ဍများ ပါဝင်သည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွား ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် အဆင့်မြင့်အရာရှိများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ သတင်းစဉ်

၂ နေပြည်တော် ဧပြီ ၈

အဆိုပါ ဆုံးဖြတ်ချက်အဆိုတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူ့အခွင့်အရေးနှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာကိစ္စများနှင့် ပတ်သက်၍ အခြေအမြစ်မရှိသည့် တစ်ဖက်သတ်စွဲစွဲဖော်ပြချက်များ ပါဝင်သည် ကို တွေ့ရှိရသည်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် စိန်ခေါ်မှုများရှိသော်လည်း နိုင်ငံတော် တည်ငြိမ်ရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ သာယာဝပြောရေးနှင့် ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရေးကောက်ပွဲ စနစ်တကျ ကျင်းပနိုင်ရေးတို့ အတွက် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ လူသားချင်း စာနာထောက်ထားမှုအကူအညီများ ပေးအပ်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍လည်း လိုအပ်သူများထံ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ပေးပို့နိုင်ရေး အလေးထား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ အစည်း ၁၆ ဖွဲ့၏ရုံးခွဲများ ဖွင့်လှစ်ထားရှိသည်။ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ လအထိ ရရှိသော စာရင်းများအရ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်း များ၌ နိုင်ငံခြားသားဝန်ထမ်း ၁၃၀ ကျော်၊ ပြည်တွင်းခန့်ဝန်ထမ်း ၁၆၀၀ ခန့် အပါအဝင် ဝန်ထမ်းစုစုပေါင်း ၁၇၀၀ ကျော် လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အာဆီယံလူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု အကူအညီပေးရေးညွှန်ကြားမှုဗဟိုဌာန (AHA Centre) ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ အစည်းများ၊ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများ၊ အစိုးရမဟုတ်သော နိုင်ငံ တကာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် အလှူရှင်နိုင်ငံများ၏သုံးစွဲမှုများကို မြေပြင် လုံခြုံရေးအခြေအနေပေါ် မူတည်၍ ခရီးသွားရောက်ခွင့်ပြုခဲ့သည်။ လွန်ခဲ့သောသုံးနှစ်အတွင်း အစိုးရအနေဖြင့် ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်း များနှင့် အစိုးရမဟုတ်သော နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများအား နိုင်ငံ တစ်ဝန်း ခရီးသွားလာခွင့် အကြိမ် ၁၀၀၀ ကျော်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံအခြေ စိုက် သုံးစွဲမှုများ အား အကြိမ် ၆၀ ကျော် ခွင့်ပြုခဲ့သည်။ အထူးသဖြင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွင်း ရခိုင်ပြည်နယ်တစ်ခုတည်းအတွက် ကုလသမဂ္ဂ အဖွဲ့အစည်းများအား စုစုပေါင်း အကြိမ် ၅၀ ခန့်နှင့် အစိုးရမဟုတ်သော

နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများအား အကြိမ် ၃၀၀ ကျော် ခရီးသွားလာ ခွင့်ပြုခဲ့သည်။ သို့ဖြစ်ရာ ကုလသမဂ္ဂ၏ အစီရင်ခံစာအချို့နှင့် သတင်း ထုတ်ပြန်ချက်အချို့တွင် အလေးပေးထားသည့် သွားလာခွင့်ငြင်းပယ် ခံရကြောင်း ဖော်ပြချက်များမှာ အခြေအမြစ်မရှိကြောင်း အတိအလင်း ဖော်ပြလိုသည်။

ထို့အပြင် မြန်မာအစိုးရအနေဖြင့် ကုလသမဂ္ဂဘက်မှ အဆင့်မြင့် အရာရှိကြီးများ၏ အဆိုပြုခရီးစဉ်များကို ညှိနှိုင်းပေးခဲ့သည်။ လွန်ခဲ့ သည့် သုံးနှစ်တာကာလအတွင်း ကုလသမဂ္ဂလူသားချင်းစာနာ ထောက်ထားမှုဆိုင်ရာညွှန်ကြားရေးရုံး၏ Under-Secretary-General နှင့် ကုလသမဂ္ဂအားအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် လုံခြုံရေးဌာန၏ Under-Secretary-General တို့၏ခရီးစဉ်များ အပါအဝင် ကုလသမဂ္ဂ နှင့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများမှ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ၏ ခရီးစဉ် စုစုပေါင်း ၁၉ ခုကို ညှိနှိုင်းပေးခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ နေရပ်စွန့်ခွာသူများကို နှစ်နိုင်ငံ သဘောတူညီချက်များနှင့်အညီ ပြန်လည်လက်ခံနိုင်ရေး အတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး စိစစ်ပြီး နေရပ်စွန့်ခွာသူများ ကို ပြန်လည်လက်ခံရန်အညံ့ရှိသည်။ မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရအနေဖြင့် ပြန်လည်လက်ခံရေးလုပ်ငန်းစဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ အပြည့်အဝ ကတိ ကတိပြုဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ လတ်တလောတွင် ပြန်လည် လက်ခံရေးလုပ်ငန်းစဉ်ကို မတင်နိုင်သေးခြင်းမှာ ရခိုင်ပြည်နယ်၏ လက်ရှိလုံခြုံရေးအခြေအနေများကြောင့်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံကိုဦးတည်သည့် ဆွေးနွေးမှုများ၊ ဆုံးဖြတ်ချက် အဆိုများနှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များ၊ ၎င်းတို့၏နောက်ဆက်တွဲ အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးမှုများသည် သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံနှင့် နိုင်ငံတကာအသိုက်အဝန်း တို့အကြား ဓမ္မဋ္ဌာန်ကျသော အစီရင်ခံစာ၊ အပြုသဘောဆောင်သော ဆွေးနွေးမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတို့ဖြစ်ပေါ်ရေးကို အထောက်အကူ မပြုရုံသာမက ကုလသမဂ္ဂ၏ အခြေခံမူများဖြစ်သည့် သမာသမတကျမှု၊ ဓမ္မဋ္ဌာန်ကျမှု၊ ရွေးချယ်ဆောင်ရွက်မှုတို့နှင့် ဆန့်ကျင်နေခြင်းကြောင့်

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ယင်းတို့ကို အစဉ်တစိုက်ဆန့်ကျင်သည်။ သို့ဖြစ် ရာ ဥရောပသမဂ္ဂကိုယ်စား ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံက တင်သွင်းခဲ့သည့် ဆုံးဖြတ်ချက်အဆိုကို မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ပြတ်သားစွာ မြှင့်ချက်မရှိ ပယ်ချလိုက်သည်။ မြန်မာအစိုးရအနေဖြင့် ဆွေးနွေးမှုများအတွင်း မျှတစွာရပ်တည်ပေးခဲ့သည့် ခင်မင်ရင်းနှီးသောနိုင်ငံများကို အသိ အမှတ်ပြုကျေးဇူးတင်သည်။

ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်က ယခင်ဩစတြေးလျနိုင်ငံခြား ရေးဝန်ကြီးဟောင်း မစ္စ ဂျူလီယာစ်ရှော့ပ်အား ၎င်း၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ခန့်အပ်ကြောင်း ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၅ ရက်တွင် ကြေညာခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အထူးကိုယ်စားလှယ် ခန့်အပ်နိုင်ရေး လုပ်ပိုင်ခွင့်ပါဝင်သော ဆုံးဖြတ်ချက်အဆိုအပါအဝင် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ အပေါ် အရေးယူပစ်မှတ်ထားသည့် ဆုံးဖြတ်ချက်အဆိုများကို လက်မခံ ဘဲ ပယ်ချသော်လည်း ကုလသမဂ္ဂနှင့်အပြုသဘော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မှုကို ပြုသည့်အနေဖြင့် ယခင်အထူးကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုများရှိခဲ့သည်။ ယခု မစ္စဂျူလီယာစ်ရှော့ပ်အား အထူး ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ခန့်အပ်ခဲ့မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ကုလသမဂ္ဂဘက်က မြန်မာအစိုးရအား တရားဝင်အသိပေးအကြောင်းကြားမှုမရှိခဲ့ကြောင်း ဖော်ပြအပ်သည်။

ကုလသမဂ္ဂနှင့် မြန်မာနိုင်ငံတို့အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရာတွင် တစ်ဖက်သတ်အားပေးမှုများသည် အပြုသဘောဆောင်သော ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုများအတွက် အထောက်အကူပြုမည်မဟုတ်ကြောင်း၊ အချင်းချင်းနားလည်မှု၊ လေးစားမှုနှင့် အပြန်အလှန်ထိတွေ့ဆောင် ရွက်မှုတို့မှတစ်ဆင့်သာ လက်တွေ့ကျ၍ အပြုသဘောဆောင်သော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း အလေးထားဖော်ပြအပ်သည်။

နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၈ ရက်

ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန် ဥရောပ - အာရှ စီးပွားရေးကော်မရှင် ဘုတ်အဖွဲ့ဝင်၊ အကြီးစားစီးပွားရေးနှင့် ပေါင်းစည်းရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ ဆာဂေး ဂလေးဇီးယပ်ကို လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၈
ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန်သည် ဥရောပ - အာရှ စီးပွားရေးကော်မရှင် ဘုတ်အဖွဲ့ဝင်၊ အကြီးစားစီးပွားရေးနှင့် ပေါင်းစည်းရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ ဆာဂေး ဂလေးဇီးယပ်ကို ယနေ့မုန်ဒိုလုံပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။ (ယာပုံ)

တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ-ရုရှား နှစ်နိုင်ငံအကြား ဘဏ္ဍာရေးနှင့် အကောင်အထည်ဖော်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ငွေပေးချေမှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် တိုးတက်လာရေးအတွက် သင်တန်းများနှင့် ဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပပေးနိုင်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်းနှင့် ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ ဥရောပ-အာရှ စီးပွားရေးကော်မရှင်မှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ရုရှားဖက်ဆွေးနွေးနိုင်ငံနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ကုန်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနတို့မှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ရုရှား-မြန်မာ စီးပွားရေးကောင်စီမှ ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



မဲခေါင် - လန်ချန်း အထူးရန်ပုံငွေစီမံကိန်း (၂၀၂၁) ဖြင့် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် စီမံကိန်းလုပ်ငန်း အောင်မြင်ပြီးမြောက်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၈
မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနက အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် မဲခေါင်-လန်ချန်း နိုင်ငံများအကြား နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် တိရစ္ဆာန်ကူးစက်ရောဂါကာကွယ်ဆေး ထုတ်လုပ်ခြင်းဆိုင်ရာ အထူးရန်ပုံငွေစီမံကိန်း (၂၀၂၁) စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်ပြီးမြောက်ကြောင်း ကြေညာခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့ နေပြည်တော် မင်္ဂလာသီရိဟိုတယ်၌ ကျင်းပရာ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းနောင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ကြီး၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသံရုံးမှ ဒုတိယအတွင်းဝန် Mr. Zheng Zhihong (မစ္စတာ

ကျန်ကျဟုန်)နှင့် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ စီမံကိန်းတာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ထည့်သွင်းတည်ဆောက်နိုင်ခဲ့သည့် အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် မဲခေါင်-လန်ချန်း အထူးရန်ပုံငွေစီမံကိန်း (၂၀၂၁)ဖြင့် တိရစ္ဆာန်ကူးစက်ရောဂါနှင့် တိရစ္ဆာန်နှင့်လူအကြား အပြန်အလှန် ကူးစက်တတ်သောရောဂါများ ကာကွယ်ဆေး ထုတ်လုပ်ခြင်းနှင့် စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ စီမံကိန်း၏ အောင်မြင်မှုအထူးပြုလုပ်အနေဖြင့် မိမိတို့ဌာနတွင်

အဖြစ် တာဝန်ယူပေးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးကြပါသော သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ စီမံကိန်းတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသူများကို ကျေးဇူးတင်ဂုဏ်ပြုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသံရုံး ဒုတိယအတွင်းဝန် Mr. Zheng Zhihong (မစ္စတာ ကျန်ကျဟုန်) က စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်ပြီးမြောက်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ပြုစကားပြောကြားသည်။

အမှတ်တရလက်ဆောင် ပေးအပ်
ထို့နောက် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ ရဲထွန်းဝင်းက စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု လုပ်ငန်းစဉ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသံရုံး ဒုတိယအတွင်းဝန် Mr. Zheng Zhihong (မစ္စတာ ကျန်ကျဟုန်) ကို အမှတ်တရလက်ဆောင် ပေးအပ်သည်။ ယင်းနောက် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က စီမံကိန်းတာဝန်ခံကို အမှတ်တရလက်ဆောင် ပေးအပ်သည်။



မဲခေါင်-လန်ချန်း အထူးရန်ပုံငွေစီမံကိန်း (၂၀၂၁) ဖြင့် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် စီမံကိန်းလုပ်ငန်း အောင်မြင်ပြီးမြောက်ကြောင်း ကြေညာခြင်း အခမ်းအနားတွင် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသံရုံးမှ ဒုတိယအတွင်းဝန် Mr. Zheng Zhihong (မစ္စတာ ကျန်ကျဟုန်) ကို အမှတ်တရလက်ဆောင် ပေးအပ်ခြင်း

အထောက်အကူပြုနိုင်ခဲ့ကြောင်း။

တိရစ္ဆာန်ရောဂါကြိုတင်ကာကွယ်ရန် ကာကွယ်ဆေးများကို ပြည်တွင်း၌ နိုင်ငံတကာစံချိန်စံညွှန်းများနှင့်အညီ စဉ်ဆက်မပြတ် ဆက်လက်ထုတ်လုပ်သွားနိုင်မည်ဖြစ်၍ မိမိတို့နိုင်ငံအပြင် အိမ်နီးချင်းနှင့် ဒေသတွင်းနိုင်ငံများအတွက်လည်း အထူးအကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ရန် ခွင့်ပြုထောက်ပံ့ခဲ့သည့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံနှင့် စီမံကိန်းများအောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံမှ မဲခေါင်-လန်ချန်းဦးဆောင်အဖွဲ့အစည်း

နေရာကွက်ကျားမှ နေရာကွက်ကျ မိုးထစ်ချွန်းရွာနိုင်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၈
နေပြည်တော်နှင့်အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ တိမ်အနည်းငယ် ဖြစ်ထွန်းမည်။ ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းမည်။

မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်ကျားမှ နေရာကွက်ကျ မိုးထစ်ချွန်းရွာနိုင်သည်။

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်မြောက်ပိုင်းတွင် တိမ်အနည်းငယ်ဖြစ်ထွန်းနေပြီး ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းနေသည်။ မိုး/ဇလ

သာယာဝတီမြို့နယ်၌ သစ်စိမ်းမြေဩဇာ (ပိုက်ဆံလျှော်) မျိုးစေ့ကြပက်

သာယာဝတီ ဧပြီ ၈
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သာယာဝတီမြို့နယ်၌ မိုးစပါးစိုက်ပျိုးရာသီတွင် မြေဩဇာ ပွံ့ပြားတိုးတက်စေရေးအတွက် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက သစ်စိမ်းမြေဩဇာ (ပိုက်ဆံလျှော်) မျိုးစေ့ကြပက်ပွဲကို သင်တောရိုးကျေးရွာအုပ်စု သင်တောရိုးကျေးရွာ တောင်သူဦးထွန်းထွန်းဝင်း၏ လယ်မြေ၌ ယနေ့ နံနက်က ပြုလုပ်သည်။

အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးကြီးကြပ်မှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆန်းတို့က အမှာစကားပြောကြားပြီး ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူး ဒေါ်မာမာအောင်က သစ်စိမ်းမြေဩဇာ စိုက်ပျိုးခြင်းမှ ရရှိနိုင်သော အကျိုးကျေးဇူးများ၊ စိုက်ပျိုး သီးနှံပင်များကိုသာမက သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်ပျက်စီးမှုကို ထိန်းသိမ်းနိုင်ခြင်း၊ သီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီမတိုင်မီ အချိန်တိုအတွင်း သစ်စိမ်းမြေဩဇာကို စိုက်ပျိုး၍ သဘာဝမြေဩဇာအဖြစ် ပြန်လည်အသုံးပြုနိုင်ခြင်းဖြင့် တောင်သူများ၏ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သည့် သီးနှံပင်များ အထွက်နှုန်း တိုးတက်မြင့်မားရေး



ကို အထောက်အကူပြုနိုင်ပုံများနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး တောင်သူများက သိရှိလိုသည့် များကို ခရိုင်ဦးစီးမှူးက ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ထို့နောက် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးကြီးကြပ်မှုကော်မတီအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများက တောင်သူဦးထွန်းထွန်းဝင်း၏ လယ်ယာမြေ၌ သစ်စိမ်းမြေဩဇာများကို ကြပ်သရုပ်ပြသခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ) ခရိုင်(ပြန်ဆက်)

နိုင်ငံတစ်ဝန်း ဖွင့်လှစ်ထားရှိသည့် စာကြည့်တိုက်များအတွက် အလှူငွေနှင့် စာအုပ်စာစောင်များ လှူဒါန်းနိုင်

နိုင်ငံတော်အစိုးရက ပြည်သူများ အသိပညာ ဗဟုသုတတိုးပွားစေရေးနှင့် စာအုပ်စာစောင်များ အလွယ်တကူ ဖတ်ရှုလေ့လာနိုင် စေရန် နိုင်ငံတစ်ဝန်း ဖွင့်လှစ်ထားရှိသည့် စာကြည့်တိုက်များအတွက် ရန်ပုံငွေနှင့် စာအုပ်စာစောင်များ ထောက်ပံ့ကူညီပေး လျက်ရှိသကဲ့သို့ စေတနာရှင် အလှူရှင်များကလည်း ပြည်သူများ အလွယ်တကူ စာပေလေ့လာဖတ်ရှုနိုင်စေရေးနှင့်စာကြည့် တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် အလှူငွေနှင့်စာအုပ်စာစောင်များ ပေးအပ်လှူဒါန်းလျက်ရှိပါသည်။

နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ စာကြည့်တိုက်များအတွက် အလှူငွေနှင့် စာအုပ်စာစောင်များ စုပေါင်းပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲကို ဧပြီလ ၁၀ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် အမျိုးသားစာကြည့်တိုက် (နေပြည်တော်)နှင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံးများ၌ ကျင်းပပြုလုပ် ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ စာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးနှင့် ပြည်သူများ စာပေဖတ်ရှုလေ့လာနိုင်စေရေးအတွက် “ပညာဒါန” အလှူအဖြစ် အလှူငွေနှင့် စာအုပ်စာစောင်များ ပေးအပ်လှူဒါန်းလိုပါက အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များထံ ဆက်သွယ်လှူဒါန်း နိုင်ပါကြောင်း အသိပေးဖော်ပြအပ်ပါသည် -

- ❖ ညွှန်ကြားရေးမှူး (ထုတ်လုပ်)
 - ပြန်/ဆက် ဦးစီးဌာန
 - ဖုန်း ၀၁ ၃၇၁၃၄၂ / ၀၆၇၃၄၁၂၃၇၁ / ၀၉၄၂၁၀၄၆၇၁၅
- ❖ ညွှန်ကြားရေးမှူး (ပြန်ဆက်)
 - ပြန်/ဆက် ဦးစီးဌာန
 - ဖုန်း ၀၆၇၃၄၁၂၁၆၄
- ❖ တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ် ပြန်/ဆက်ဦးစီးဌာနရုံးများ

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန



မြန်မာနိုင်ငံ စာကြည့်တိုက်များဖောင်ဒေးရှင်းသို့ စာအုပ်များလှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဧပြီ ၈

နိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ ဖွင့်လှစ်ထားရှိသော ကျေးရွာနှင့် ရပ်ကွက်များမှ ကိုယ့်အားကိုယ်ကိုး စာကြည့်တိုက် များတွင်ထားရှိပြီး ပြည်သူများနှင့် ကျောင်းသား လူငယ်များ ဖတ်ရှုလေ့လာနိုင်ရန်အတွက် ဘုရားရှိခိုး နှင့် အန္တရာယ်ကင်းဂါထာများ စာအုပ် ၃၀၀ နှင့် ဥပုသ်သင်္ကြံဝတ်ရွတ်စဉ် စာအုပ် ၃၀၀ တို့ကို သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာနကိုယ်စား ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်သီသီအောင်က

နေပြည်တော်ဟိုတယ်ဇန်ရှီ တုံဂပူရီဟိုတယ်၌ လာရောက်လှူဒါန်းသည်။ (အပေါ်ပုံ)

စာအုပ်များကို မြန်မာနိုင်ငံ စာကြည့်တိုက်များ ဖောင်ဒေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးညွန့်ဆွေနှင့် ဗဟိုအလုပ် အမှုဆောင်များက လက်ခံရယူပြီး ကျေးဇူးတင် စကား ပြောကြားသည်။ လှူဒါန်းသောစာအုပ်၏ တန်ဖိုးမှာ ငွေကျပ် ၁၅၃၀၀၀၀ ဖြစ်ကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

ရွှေဘိုခရိုင်ရှိ မြို့နယ် ငါးမြို့နယ်တွင် အခြေခံ စာတတ်မြောက်ရေးအတွက် စာသင်ဝိုင်း ၃၀ ဖွင့်လှစ်သင်ကြား

ရွှေဘို ဧပြီ ၈

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘို ခရိုင်အတွင်းရှိရွှေဘိုမြို့နယ်ခင်ဦး မြို့နယ်၊ ရေဦးမြို့နယ်၊ ဝက်လက် မြို့နယ်နှင့် ကျောက်မြောင်း မြို့နယ်များတွင် အကြောင်း အမျိုးမျိုးကြောင့် မူလတန်းပညာ ပြီးဆုံးသည်ထိ မသင်ကြားခဲ့ရ သူများ၊ စာမတတ်သူ၊ ကျောင်း မနေသူများ၊ ပညာရေးနှင့် ရင်နှီး ကျွမ်းဝင်ပြီး စာတတ်မြောက်ရေး မြှင့်တင်နိုင်ရေးအတွက် ဧပြီ ၆ ရက်မှ စတင်ကာ စာသင်ဝိုင်း ၃၀ ဖွင့်လှစ်ပြီး စာသင်သား

၅၅၆ ဦးတို့ကို သင်ကြားပေးလျက် ရှိသည်။

စာသင်ဝိုင်းများ စတင်ဖွင့်လှစ် သင်ကြားရာသို့ ခရိုင်/ မြို့နယ် အဆင့် စာတတ်မြောက်ရေး ကြီးကြပ်မှုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ တာဝန်ရှိသူများက ကြည့်ရှုအားပေးကာ သင်ထောက် ကူပစ္စည်းများ၊ စားသောက်ဖွယ် ရာများ ပေးအပ်သည်။

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနကျောင်း ပြင်ပနှင့် တစ်သက်တာပညာ ရေးဦးစီးဌာနက အခြေခံစာ တတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်းအခြေခံ

စာစဉ်များ သင်နည်းလမ်းညွှန် ၂၀၂၄ ခုနှစ်မှ အခြေခံ(သင်္ချာ)၊ အခြေခံ(မြန်မာစာ) စသည်များ သင်ကြားပေးလျက်ရှိသည်။

ရွှေဘိုမြို့ ခရိုင်အတွင်းရှိ အဆိုပါစာသင်ဝိုင်းများကို ဧပြီ ၆ ရက်မှ မေ ၈ ရက်အထိ ရက်ပေါင်း ၄၀ ကြာ ဖွင့်လှစ် သင်ကြား ပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး နည်းပြဆရာ ဆရာမ ၅၅ ဦး၊ ကြီးကြပ်ဆရာမ ၁၂ ဦးတို့က သင်ကြားပေးလျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



စာအုပ်စာပေ လှူမိတ်ဆွေ

နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေရှိ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁/၂၀၂၄)မှ သင်တန်းသားများအား ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့ သွားရောက်တွေ့ဆုံအားပေး

နေပြည်တော် ဧပြီ ၈

နေပြည်တော်ကောင်စီ နယ်မြေတွင် ဖွင့်လှစ်သည့် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁/၂၀၂၄) မှ သင်တန်းသားများ အား ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆိုင်ရေးဗဟိုအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းထွန်းဦး၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် စောသန်းလှိုင်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ရုပ်ရှင်သရုပ်ဆောင်များက သွားရောက် တွေ့ဆုံအားပေးကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက မိမိအနေဖြင့် တပ်မတော်သားဘဝကို နှစ်ပေါင်းများစွာ ဖြတ်သန်း၍ ပေးအပ်သည့်တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး ယနေ့အချိန်ထိ တပ်မတော်နှင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရက ပေးအပ်သည့် တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်လျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံသားတိုင်းသည် မိမိနိုင်ငံတော်ကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးရမည့်တာဝန်မှာ မွေးရာပါ တာဝန်တစ်ရပ် ဖြစ်သည်ဟု ခံယူကြရန် လိုအပ်ကြောင်း၊

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းတပ်ဖွဲ့ဝင် တစ်ဦး ရရှိမည့် အကျိုးကျေးဇူးများအနေဖြင့် တာဝန်ထမ်းဆောင်စဉ် ကာလအတွင်း ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေနှင့်အညီ ရာထူး



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း အမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၄) မှ သင်တန်းသားများအတွက် MRTV DTH စလောင်းနှင့် MRTV DVB-T2 Set Top Box ကို ကံစမ်းမဲဖောက်၍ ပေးအပ်စဉ်။



နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းထွန်းဦး နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေအတွင်းရှိ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းတပ်ဖွဲ့ဝင်များအတွက် ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်စဉ်။

အဆင့်အလိုက် လစာနှင့် အခြားခံစားခွင့်များ ရရှိမည့်အပြင် စစ်မှုထမ်းကာလ နှစ်နှစ် ထာဝန်ထမ်းဆောင်ပြီးပါကလည်း နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူများက အားကိုးရပြီး ဂုဏ်သိက္ခာရှိသည့် နိုင်ငံသားများအဖြစ် ဆက်လက်ရပ်တည်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌက နေပြည်တော်ကောင်စီအနေဖြင့် မြို့နယ် ရှစ်မြို့နယ်အတွင်း ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စုများ၌ နေထိုင်ကြသည့် နိုင်ငံသားများအနက် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းရန် ကိုယ်တိုင်ဆန္ဒပြုသူများအား လိုအပ်သည့် အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများနှင့်

ထောက်ပံ့ငွေများကို ပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူးက သင်တန်းသားများအနေဖြင့် အိမ်နီးနားတတ်ရန် မိမိနိုင်ငံနှင့် လူမျိုးအပေါ် မိမိအဖွဲ့အစည်းအပေါ် သစ္စာရှိရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ထို့ပြင် ချမှတ်ထားသည့် ဥပဒေနှင့် စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများကို လိုက်နာရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နေပြည်တော် ကောင်စီနယ်မြေအတွင်းရှိ ကျေးရွာများအတွက် MRTV DTH စလောင်း ငါးစုံနှင့် MRTV DVB-T2 Set Top Box ၅၀ ပေးအပ်ရာ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းထွန်းဦးက လည်းကောင်း၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အတွက် MRTV DTH စလောင်း ငါးစုံနှင့် MRTV DVB-T2 Set Top Box ၅၀ ပေးအပ်ရာ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်စောသန်းလှိုင်က လည်းကောင်း၊ သင်တန်းကျောင်းရှိ တပ်ခွဲ(၁၁)ခွဲအတွက် MRTV DTH စလောင်း ၁၁ စုံနှင့် MRTV DVB-T2 Set Top Box ၁၁ လုံး ပေးအပ်ရာ ခေတ္တကျောင်းအုပ်ကြီးကလည်းကောင်းလက်ခံရယူကြသည်။

ယင်းနောက် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌက နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေအတွင်းရှိ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းတပ်ဖွဲ့ဝင်များအတွက် လိုအပ်သည့် အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများနှင့် ထောက်ပံ့ငွေများကို ပေးအပ်ရာ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက လက်ခံရယူသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးနှင့် ခေတ္တကျောင်းအုပ်ကြီးတို့က အမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၄) မှ သင်တန်းသားများအတွက် MRTV DTH စလောင်း နှစ်စုံနှင့် MRTV DVB-T2 Set Top Box ၃၀ တို့ကို ကံစမ်းမဲဖောက်၍ ပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် နေပြည်တော် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးတို့သည် သင်တန်းသားများကို ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြသည်။

သတင်းစဉ်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ သင်တန်းသားများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးလိုက်လံနှုတ်ဆက်စဉ်။

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁/၂၀၂၄) သင်တန်းဖွင့်ပွဲ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် တက်ရောက်ချီးမြှင့်

တောင်ငူ ဧပြီ ၈

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အုတ်တွင်းတပ်နယ်၌ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၄) သင်တန်းဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဧပြီ ၈ ရက် နံနက်ပိုင်းက အုတ်တွင်းတပ်နယ် နယ်မြေခံသင်တန်းကျောင်း စစ်ရေးပြကြွင်း၌ ကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင်၊ တောင်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် ကြည်သိုက်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းသင်တန်း တက်ရောက်မည့် သင်တန်းသားများ တက်ရောက်သည်။

ရေးဦးစွာ စစ်ရေးပြကြွင်း၌ နယ်မြေခံသင်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းအုပ်ကြီးက အမှာစကား ပြောကြားပြီး တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တိုင်းမှူးတို့က ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းသင်တန်းသားများအား

ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်အားပေးသည်။ (ယာပုံ)

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တိုင်းမှူးသည် သင်တန်းသားအိမ်ဆောင်၊ စားရိပ်သာများနှင့် စာသင်ဆောင်များ ပြင်ဆင်ထားရှိမှုကို လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ယင်းနောက် နယ်မြေခံသင်တန်းကျောင်းခန်းမ၌ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တိုင်းမှူးတို့က သင်တန်းသား ၃၉၀ တို့နှင့် တွေ့ဆုံ၍ နှုတ်ခွန်းဆက်အားပေးစကားပြောကြားပြီး တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တိုင်းမှူးတို့က သင်တန်းသားများအား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေနှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများ၊ အားကစားပစ္စည်းများ ဂုဏ်ပြုပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)



တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် တက်ရောက်ချီးမြှင့်

❖ ရှေ့ဖို့မှ

သင်တန်းတက်ရောက်ရန် အရည်အချင်းကိုညီညွတ်သူများအား စုဖွဲ့၍ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များ အလိုက် နယ်မြေခံသင်တန်းကျောင်းများ တွင် သင်တန်းဖွင့်ပွဲများ ပြုလုပ်ကြသည်။

သင်တန်းသားများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက် အဆိုပါ သင်တန်းဖွင့်ပွဲများ တွင် သက်ဆိုင်ရာသင်တန်း ကျောင်းအလိုက် ကျောင်းအုပ်ကြီး များက သင်တန်းဖွင့်ပွဲအမှာစကား များ ပြောကြားခဲ့ပြီး တိုင်းဒေသ ကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်များ တိုင်းမှူးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ က ဖွင့်ပွဲသို့ တက်ရောက်အားပေး ချီးမြှင့်ကြကာ သင်တန်းသားများ အား တစ်ဦးချင်း ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံ နှုတ်ဆက်ကြသည်။

သင်တန်းသားများအတွက် ထောက်ပံ့ချီးမြှင့်ငွေများပေးအပ် သင်တန်းဖွင့်ပွဲများအပြီးတွင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်များ၊ တိုင်းမှူးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် သင်တန်း ကျောင်းခန်းမများ၌ ပြည်သူ့ စစ်မှုထမ်း သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၁) မှ သင်တန်းသားများအား တွေ့ဆုံ အမှာစကားပြောကြားကာ တိုင်း ဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများက သင်တန်း သားများအတွက် ထောက်ပံ့ချီးမြှင့် ငွေများပေးအပ်ရာ တာဝန်ရှိသူ များက လက်ခံရယူကြသည်။ ထို့နောက် တိုင်းမှူးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ပြည်သူ့ စစ်မှုထမ်း သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၁) တွင် တက်ရောက်ကြမည့် သင်တန်းသားများအား ရင်းရင်း နှီးနှီးနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြသည်။ နိုင်ငံတော်တွင် နိုင်ငံသား တိုင်းအနေဖြင့် ပြည်ထောင်စု



မပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသား စည်းလုံးညီညွတ်မှု မပြိုကွဲရေးနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ ခိုင်မြဲရေးဟူသည့် ဒို့တာဝန်အရေး သုံးပါးကို စောင့်ထိန်းရန် တာဝန်ရှိ ကြပြီး ယင်းတာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ရန်အတွက် စစ်ပညာ သင်ကြားရန်နှင့် နိုင်ငံတော် ကာကွယ်ရေးအတွက် စစ်မှု ထမ်းဆောင်နိုင်ရန် ပြည်သူ့စစ်မှု ထမ်းပဲ့ပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်။ ယနေ့တွင် ဖွင့်လှစ်လိုက် သည့် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁)မှ သင်တန်းသားများ အနေဖြင့် ယင်းတာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ရန်အတွက် မိမိ သဘောဆန္ဒအလျောက် စာရင်း ပေးသွင်းလာခဲ့ကြသူများ ဖြစ်ကြ ပြီး နိုင်ငံသားကောင်းလူငယ်များ အဖြစ် နိုင်ငံတာဝန်များကို လေးစား ဂုဏ်ယူစွာဖြင့် ထမ်းဆောင်ကြ တော့မည်ဖြစ်ကာ ပြည်သူ့စစ်မှု ထမ်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁)မှ သင်တန်းသားများနှင့် တာဝန်ရှိသူ များ၏ စကားသံများကိုလည်း ယခုလိုပဲ ကြားသိရသည်-

ဖွင့်လှစ်မယ်ဆိုတဲ့ အခါမှာ ကျွန်တော်တို့ နည်းပြတွေစပြီး တော့ စုဖွဲ့ရပါတယ်။ စုဖွဲ့ပြီးတဲ့ အခါမှာ နည်းပြတွေ စနစ်တကျ သင်ကြားပေးနိုင်ဖို့အတွက် မွမ်းမံ သင်တန်းတွေ ဖွင့်လှစ်တယ်။ ဖွင့်လှစ်ပြီးတော့မှ သင်တန်းသား တွေနဲ့ အခုသင်ကြားပေးရမယ့် အခြေခံစစ်ရေးပြ၊ လက်နက်ငယ် ပြီးရင် ပြည်သူ့စစ်သင်တန်းမှာ သင်ကြားပေးရမယ့် ဘာသာရပ် အလိုက် နည်းပြတွေစုဖွဲ့ပြီးတော့မှ စနစ်တကျနဲ့ သင်ကြားပေးနိုင်ဖို့ အတွက် အားလုံးဆောင်ရွက်ထား ပါတယ်။ အရပ်သားတွေဖြစ်တဲ့ အတွက် သူတို့တွေ စစ်ပုံကျနမူရှိ စေရေးအတွက် ပထမဦးဆုံး သူတို့ ရောက်လာပြီဆိုတာနဲ့ ယူနီဖောင်း စတင်ဝတ်ဆင်မယ်ဆိုရင် ဖိနပ်မှ အစ ဦးထုပ်အဆုံးပေါ့။ ယူနီဖောင်း တွေစနစ်တကျ ဝတ်ဆင်ရေး၊ ဖိနပ်တွေ စနစ်တကျစီးတတ်စေ ရေး၊ ပြီးရင် ချုပ်ဝတ်တန်ဆာပလာ တွေကို စနစ်တကျနဲ့ ဝတ်ဆင် တတ်စေဖို့အတွက် နည်းပြ အရာရှိ နည်းပြ ခရာကြီးတွေ ကြီးကြပ် ပြီးတော့မှ သူတို့ကို အသေးစိတ် သင်ကြားပြသလေ့ကျင့်ပေးခဲ့ပါ



တယ် ခင်ဗျာ။ သူတို့အတွက် ဒီသင်တန်းကနေ ပြီးတော့မှ အတွေ့အကြုံတွေ အများကြီး ရရှိမယ်လို့ ကျွန်တော်တို့မျှော်လင့် ပါတယ်။ ဘာတွေ ရရှိမယ်ဆိုလို့ ရှိရင် အရပ်သားဘဝကနေ စစ်မှုထမ်းဘဝကို ကူးပြောင်းလာ တာဖြစ်တဲ့အတွက် နံပါတ်တစ် သူတို့ရဲ့ ခန္ဓာကိုယ်ပိုင်းဆိုင်ရာတွေ ကြံ့ခိုင်လာမယ်။ အဲဒါပြီးရင် သူတို့တွေ အသင်းအဖွဲ့နဲ့ လုပ်ဆောင်တတ်လာမယ်။ ဒါ့ အပြင် အချိန်ကိုက် စစ်သင်တန်း ဖြစ်တဲ့အတွက် သူ့ရဲ့ သက်မှတ်ချိန် အတိုင်း ဆောင်ရွက်ရတာဖြစ်တဲ့ အတွက် သူတို့တွေသည် အချိန် ကိုက်လုပ်ဆောင်တတ်လာမယ်။ အဲဒါအပြင် မိမိတို့ ဒီမှာရှိတဲ့ တစ်နေရာစီကနေလာရောက်ကြ တာ၊ လာရောက်ပြီးတော့ ဒီမှာ



စုစည်းပြီး နေရတာဖြစ်တဲ့ အတွက် သူတို့ရဲ့ညီရင်း အစ်ကို ပမာ သူတို့တွေတစ်ယောက်နဲ့ တစ်ယောက် ချစ်ချစ်ခင်ခင်နေ တတ်လာမယ်။ ပြီးတော့မှ ဒီကနေပြီးတော့ သူတို့တွေ စိတ်ဓာတ်နဲ့ ခံယူချက်တွေ မြင့်မားလာဖို့ ကျွန်တော်တို့ သင်ကြားပို့ချပေးလိုက်တဲ့အခါမှာ သူတို့တွေသည် ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် တန်ဖိုး ထားတတ်လာမယ်။ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် ချစ်တတ်လာ မယ်။ အဲဒီကစပြီးတော့မှ မိမိကိုယ် ကနေမှစ မိမိရဲ့ မိသားစု၊ မိမိရဲ့ မြို့ရွာ၊ မိမိရဲ့နိုင်ငံအထိ သူတို့တွေ တန်ဖိုးထား ချစ်တတ်လာမယ်လို့ ထင်မြင်မိပါတယ်။



အစီအစဉ်ရှိပါတယ်။ နည်းပေးလမ်းပြ စံပြဖြစ်အောင် နိုင်ငံသားတိုင်း ဒီတာဝန်ကို မလွှဲမသွေထမ်းဆောင်ရမှာဖြစ်တဲ့ အတွက် အစောဆုံး အပတ်စဉ် တွေမှာ ကျွန်တော်တို့သာတကယ် ကောင်းကောင်းမွန်မွန် ချောချော ဖွေဖွေ ဆိုရင် နောက်လူတွေကို လည်း နည်းပေးလမ်းပြဖြစ် အောင်နေလို့ရတယ်လို့ ကျွန်တော် တို့ ခံယူလို့ ဒါမိဘက်လည်း ခွင့်ပန်ပြီးတော့ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး တွေ/အုပ်စုကနေ တစ်ဆင့် ကျွန်တော်တို့အကူနဲ့လုံးကို အစီ အစဉ်တကျ စနစ်တကျအတိုင်း မိမိဆန္ဒအလျောက် ဆန္ဒပြုပြီး လာခဲ့တာပါ။



ကျွန်တော်တို့ မနက်စာဆိုရင် ဒီနေ့မနက်ဆိုရင် ထမင်းကြော်၊ ကြက်ဥနဲ့ လက်ဖက်ရည်နဲ့ နေ့လယ်ဆိုရင် ကျွန်တော်တို့ ပုံမှန်စားနေကျဆိုရင် အသား ဟင်းရယ်၊ ပဲဟင်းရယ်၊ ကျွန်တော် လျှောက်ခွင့်တောင် မရခဲ့ပါဘူး။ ခုတော့ ဘွဲ့ရပြီးတော့ ကျောင်းပြီးတဲ့အချိန်မှာ ဒီစစ်မှု ထမ်းပဲ့ပဒေလည်း ထွက်တဲ့အချိန် မှာ ကျွန်တော်အလွန်ဝမ်းသာစွာနဲ့ ကိုယ့်ဆန္ဒနဲ့ကျွန်တော် မြို့နယ်မှာ စာရင်းသွင်းပြီးတော့ ဝင်ခဲ့တာဖြစ် ပါတယ်။ ကျွန်တော့်ဝင်ခဲ့တာအရည် အချင်းကတော့ (Bachelor)ဘွဲ့ကို အမေရိက ကနေကျောင်းပြီးပါ တယ်။ မဟာဘွဲ့ကိုတော့ ဥရောပ မှာရှိတဲ့ ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံ ကနေပြီးတော့ ကျောင်းပြီးထား ပါတယ်။ ကျွန်တော် ဒါပြီးရင် အခွင့်အရေး ဝေးရင်တော့ ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း တက်ဖို့ ကျွန်တော်တို့ မနက်စာဆိုရင် ထမင်းကြော်၊ ကြက်ဥနဲ့ လက်ဖက်ရည်နဲ့ နေ့လယ်ဆိုရင် ကျွန်တော်တို့ ပုံမှန်စားနေကျဆိုရင် အသား ဟင်းရယ်၊ ပဲဟင်းရယ်၊ ကျွန်တော် အစီမံကြော်လေး တစ်မျိုးမျိုး ပေါ့။ ညနေဘက်ဆိုရင်လည်း ဒီလိုပဲ အသားဟင်းတစ်ခွက်ပါ မယ်။ အစီမံကြော်ပါမယ်။ တစ်ခါ တစ်လေ ငါးပိထောင်းပါတယ်။ အချည်ဟင်းလေး ဖြစ်ဖြစ်ပေါ့ အဲဒီလိုမျိုး အဆင်ပြေပါတယ်။ နေရာမျိုးစုံကလာတယ်ဆိုပေမယ့် အကုန်လုံးက စနစ်တကျဖြစ်တဲ့ အတွက် အကုန်လုံးသန့်သန့်ရှင်း ရှင်းဖြစ်တဲ့အတွက် ကျွန်တော်တို့ စနစ်တကျနေရတယ်။ ရေ၊ မီး ဆိုလည်းအကုန်လုံး လိုအပ်သမျှ စီစဉ်ပေးထားတယ်။ အကုန်လုံး ကျွန်တော်ကတော့ ကောင်းတယ် လို့ မြင်ပါတယ် ခင်ဗျာ။ ။

မွန်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းသင်တန်းဖွင့်ပွဲ တက်ရောက်အားပေး



မော်လမြိုင် ဧပြီ ၈
မွန်ပြည်နယ် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း သင်တန်း အမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၄) သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက နယ်မြေခံသင်တန်း ကျောင်း၌ ကျင်းပရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်ကြည်သိန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ သင်တန်းကျောင်း ခေတ္တ ကျောင်းအုပ်ကြီး၊ ဗိုလ်မှူးကြီး ဗညားဝင်း နှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က အမှာစကား ပြောကြားပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က သင်တန်းသားများအား အားပေးစကား ပြောကြားသည်။ (ဝဲပုံ)

ယင်းနောက် ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် နှင့်အဖွဲ့သည် သင်တန်းသားများ၏ အိပ်ဆောင်အတွင်းသို့ လှည့်လည် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များကို

ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် နှင့် တာဝန်ရှိသူများက သင်တန်းသားများ အတွက် ထောက်ပံ့ငွေနှင့် စားသောက်ဖွယ် များ ပေးအပ်ကြရာ ခေတ္တကျောင်းအုပ်ကြီး နှင့် တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက် သင်တန်းသားများနှင့် အတူ နံနက်စာကို အတူတကွ သုံးဆောင် ပြီး ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံအားပေး နှုတ်ဆက်သည်။

အဆိုပါ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း သင်တန်း အမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၄) သင်တန်းသို့ မိမိ သဘော ဆန္ဒအလျောက် စာရင်းပေးသွင်း လာကြသည့် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း သင်တန်း မှ သင်တန်းသားများ သင်တန်းတက် ရောက်ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သက်နိုင် (မော်လမြိုင်)

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၌ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁/၂၀၂၄) ဖွင့်ပွဲကျင်းပ

ထားဝယ် ဧပြီ ၈
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ပလောက်မြို့ နယ်မြေခံ သင်တန်းကျောင်း၌ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း သင်တန်း အမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၄) ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပသည်။

ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားသို့ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကို၊ ကမ်းရိုးတန်းဒေသ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဒုတိယတိုင်းမှူးဗိုလ်မှူးကြီး အောင်မျိုးထွန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြည်သူ့စစ်မှု ထမ်း သင်တန်းသားများ တက်ရောက်ကြသည်။ ရှေးဦးစွာ သင်တန်းကျောင်း ကျောင်းအုပ်ကြီး ဗိုလ်မှူးချုပ် ရဲကျော်ကျော်က သင်တန်းဖွင့် အမှာစကားပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း သင်တန်းသား များအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်ပြီး (အောက်ပုံ) တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က သင်တန်းသားများ နေထိုင်မည့် အိပ်ဆောင်များ၊ သင်တန်းခန်းမနှင့် စားရိပ်သာများကို လိုက်လံကြည့်ရှုကာ လိုအပ်သည် များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။ ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း သင်တန်းသားများအား တွေ့ဆုံ အမှာစကားပြောကြားပြီး သင်တန်းသားများအတွက် ထောက်ပံ့ငွေနှင့် အားကစားပစ္စည်းများ ပေးအပ်ရာ တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူသည်။

တိုင်းဒေသကြီး (ပြန်/ဆက်)



မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၄) ဖွင့်ပွဲကျင်းပ

မကွေး ဧပြီ ၈
ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၄) သင်တန်း ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက မကွေးတိုင်းဒေသကြီး တောင်တွင်းကြီးမြို့ နယ်မြေခံသင်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပရာ တိုင်းဒေသ ကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်လွင်၊ အလယ်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်ကြည်ခိုင်နှင့် တာဝန်ရှိ သူများ တက်ရောက်ကြပြီး ကျောင်းအုပ်ကြီးက သင်တန်းဖွင့်ပွဲခွန်း ပြောကြားသည်။ (အပေါ်ပုံ)

ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သင်တန်းသား အိပ်ဆောင်များကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး သင်တန်းသားများနှင့်အတူ လက်ရည်တစ်ပြိုင်တည်း နေ့လယ်စာသုံးဆောင်ကြကာ သင်တန်းသားများ အား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်သည်။

မောင်ညီညာ



ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းသင်တန်းဖွင့်ပွဲ တက်ရောက်ချီးမြှင့်ပေး

ဟိုပုံး ဧပြီ ၈
ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသ ဟိုပုံးမြို့၌ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ဧပြီ ၈ ရက် နံနက် ၇ နာရီခွဲက နယ်မြေခံ သင်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပရာ ရှမ်းပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်အောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူ များ တက်ရောက်ကြသည်။

သင်တန်း ဖွင့်ပွဲတွင် တပ်မတော် ကွန်ပျူတာနှင့် နည်းပညာသိပ္ပံကျောင်းအုပ်ကြီး ဗိုလ်မှူးချုပ် သိန်းနိုင်က အမှာ စကား ပြောကြားပြီး ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက သင်တန်းသားများအား ရင်းရင်း နှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်ကြ



သည်။ (အပေါ်ပုံ) ဆက်လက်၍ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်က အမှာစကား ပြောကြားပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် သင်တန်းသားများ အိပ်ဆောင်၊ ရေချိုးခန်း၊ စားရိပ်သာတို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုသည်။ မောင်မောင်သန်း (တောင်ကြီး)

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁/၂၀၂၄) သင်တန်းဖွင့်ပွဲကျင်းပ

စဉ့်ကူး ဧပြီ ၈
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး သပိတ်ကျင်းခရိုင် စဉ့်ကူးမြို့နယ်၌ ပြည်သူ့ စစ်မှုထမ်းသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၄) သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၇ နာရီ က နယ်မြေခံသင်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။

သင်တန်းဖွင့်ပွဲတွင် နယ်မြေခံတပ်မှ ဗိုလ်မှူးချုပ် မင်းမင်းထွန်းက အမှာစကားပြောကြားပြီး သင်တန်းဖွင့်ပွဲသို့ သပိတ်ကျင်း တပ်နယ်မှ အရာရှိကြီးများ၊ သပိတ်ကျင်းခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ စဉ့်ကူးမြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မတ္တရာမြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ရပ်/ကျေး အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ရပ်မိရပ်ဖများ တက်ရောက်ကြောင်း သိရ သည်။

မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)

ပန်းပင်ရေလောင်းလျှင် ရေဂိုက်မသုံးပါနှင့်။
ရေဖြည့်ထားသော ရေလောင်းပုံး အသုံးပြုပါ။

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များအပေါ် စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်းနှင့် သတင်းပို့ခြင်း ပြုလုပ်နိုင်

- ၁။ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သိရှိလိုသည်များကို စုံစမ်းမေးမြန်းရန်နှင့် သတင်းပို့ရန်တို့အတွက် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့များ၏ အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်နိုင်ပါကြောင်း ထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်-
- (က) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးဗဟိုအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌရုံး (နေပြည်တော်)
 - (၁) ၀၆၇-၃၄၀၄၉၁၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၂၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၃၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၄၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၅၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၆၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၇၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၈၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၉၊ ၀၆၇-၃၄၀၅၀၀
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၁
- (ခ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (နေပြည်တော်ကောင်စီ)
 - (၁) ၀၆၇-၄၅၅၀၄၈၊ ၀၆၇-၄၅၅၀၄၉
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၂
- (ဂ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး)
 - (၁) ၀၇၁-၂၀၃၀၉၁၊ ၀၇၁-၂၀၃၀၉၂

- (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၇
- (ဃ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး)
 - (၁) ၀၅၉-၂၀၂၄၀၃၇၊ ၀၅၉-၂၀၂၄၀၃၈
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၈
- (င) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး)
 - (၁) ၀၅၂-၂၀၁၉၃၉၊ ၀၅၂-၂၀၁၉၄၉
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၉
- (စ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (မကွေးတိုင်းဒေသကြီး)
 - (၁) ၀၆၃-၂၀၂၈၇၈၊ ၀၆၃-၂၀၂၈၇၉
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၁၀
- (ဆ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး)
 - (၁) ၀၂-၄၀၂၀၂၅၊ ၀၂-၄၀၂၀၂၆
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပို့ဆောင်မှု (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၁၁

- (ဇ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (မွန်ပြည်နယ်)
 - (၁) ၀၅၇-၂၀၂၇၉၃၅၊ ၀၅၇-၂၀၂၇၉၃၆
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၁၂
 - (ဈ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (ရခိုင်ပြည်နယ်)
 - (၁) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၁၇၊ ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၁၈
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၁၃
 - (ည) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး)
 - (၁) ၀၁-၈၃၀၀၀၁၆၊ ၀၁-၈၃၀၀၀၁၇
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၁၄
 - (ဋ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (ရှမ်းပြည်နယ်)
 - (၁) ၀၈၁-၂၀၂၄၅၄၀၊ ၀၈၁-၂၀၂၄၅၄၅
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၁၅
 - (ဌ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ (ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး)
 - (၁) ၀၄၂-၂၀၂၅၉၃၇၊ ၀၄၂-၂၀၂၅၉၄၄
 - (၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၁၆
- ၂။ စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်း၊ သတင်းပို့ခြင်းမဟုတ်ဘဲ အနှောင့်အယှက်ပေး ဆက်သွယ်လာသည့် တယ်လီဖုန်းနံပါတ်များကို မှတ်တမ်းတင်ကာ ယင်းဖုန်းဆင်းကတ်များကို ဝိတ်သိမ်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးဗဟိုအဖွဲ့

ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်ကျော်ထွန်း ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ရန်ကုန် ဧပြီ ၈
ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်ကျော်ထွန်းသည် လေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့ မွန်လုံပိုင်းက ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ရန်ကုန်လေဆိပ်တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသော ဌာနဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများ၊ ရန်ကုန်လေဆိပ် Operator လုပ်ကိုင်နေသည့် Yangon Aerodrome Company Limited - YACL မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးသည်။

လုပ်ထုံး/ လုပ်နည်း ဝန်ဆောင်မှုပေး
တွေ့ဆုံပွဲတွင် တာဝန်ရှိသူများက လက်ရှိ လေဆိပ်လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများ၊ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည့် အစီအမံများနှင့် လိုအပ်ချက်များကို တင်ပြဆွေးနွေးကြရာ ဒုတိယဝန်ကြီးက လိုအပ်ချက်များကို ပြန်လည်ရှင်းလင်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးပြီး ရန်ကုန်လေဆိပ်သည် မိမိနိုင်ငံအတွင်းသို့ ပြည်ပမှ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ခရီးသည်များစွာ ဝင်ရောက်ထွက်ခွာသည့် အဓိက ဝင်ပေါက်နေရာဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်တွင်း/ ပြည်ပ ခရီးသွားများ အဆင်ပြေလုံခြုံစိတ်ချစွာ သွားလာနိုင်ရေး



သည် အဓိကလုပ်ငန်း တာဝန်တစ်ရပ်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ပြင် လေကြောင်းမှသတ်မှတ်ခွင့်ပြုကုန်ပစ္စည်းများကို နိုင်ငံတကာမှတင်သွင်းခြင်းနှင့် နိုင်ငံတကာသို့ တင်ပို့ခြင်း လုပ်ငန်းများကို လုပ်ထုံး/ လုပ်နည်းနှင့်အညီ ဝန်ဆောင်မှုပေးနေရသည့် လုပ်ငန်းများကို လည်း ဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊ လေကြောင်းကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာခြင်းသည်

နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် များစွာ အထောက်အကူပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လုံခြုံရေးတာဝန်ထမ်းဆောင်နေရသည့် ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့်လည်း လေဆိပ်ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် လေဆိပ်အတွင်း မသမာသူများဝင်ရောက်ပြီး အဖျက်အမှောင်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်မှု မရှိစေရေး အထူးအလေးထား ဆောင်ရွက်သွားကြရန် လို

ကြောင်း၊ လေကြောင်းမှ ပြည်တွင်း/ ပြည်ပ ခရီးသွားလုပ်သားပြည်သူများ ခရီးသွားလာမှုနှင့် ကုန်စည်ပို့ဆောင်တင်သွင်းမှုများ အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစွာဖြင့် လုံခြုံစိတ်ချစွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် လေဆိပ်၌ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသော ဌာနဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် လေဆိပ် Operator တို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန်၊ အခက်အခဲလိုအပ်ချက်များရှိပါက အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ တင်ပြဆောင်ရွက်သွားကြရန်နှင့် လေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှု ဦးစီးဌာနက လုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်၍ ထုတ်ပြန် ထားသော ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ လိုက်နာ ဆောင်ရွက်သွားကြရန် မှာကြားသည်။

လှည့်လည်ကြည့်ရှု
ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ရန်ကုန်လေဆိပ် ပြည်တွင်း/ ပြည်ပ ခရီးသည်များအတွက် ထွက်ခွာ/ ဆိုက်ရောက်သည့် Terminal 3 ၊ ကုန်ပစ္စည်းများ ရောက်ရှိ တင်ပို့သည့် Cargo Terminal နှင့် ပြည်ပခရီးသည်များ ထွက်ခွာ/ဆိုက်ရောက်သည့် Terminal 1 တို့တွင် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး(ဝဲပုံ) လိုအပ်သည်များကို မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ပို့ကုန်တိုးမြှင့်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၈
နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံစီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်အတွက် ပို့ကုန်မြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းများကို အလေးပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ဆူးလေဆိပ်ခံတံတား အမှတ် ၆ (SPW-6) မှ MV. MANTA HATICE သင်္ဘောဖြင့် ပြောင်းဖူးစေ တန်ချိန် ၂၅၀၀ ကို ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံသို့ လည်းကောင်း၊ TMT ဆိပ်ကမ်းမှ MV. TAY SON-4 သင်္ဘောဖြင့် ပြောင်းဖူးစေတန်ချိန် ၁၂၅၀၀ ကို ထိုင်းနိုင်ငံသို့ လည်းကောင်း၊ မြန်မာ့စက်မှုဆိပ်ကမ်း (MIP-2) မှ MV. SEIYO HARMONY သင်္ဘောဖြင့် ပြောင်းဖူးစေ တန်ချိန် ၂၅၅၀၀

ကို အိန္ဒိယနိုင်ငံသို့ လည်းကောင်း၊ MHM ဆိပ်ကမ်းမှ MV. MCL - 20 သင်္ဘောဖြင့် ပြောင်းဖူးစေ တန်ချိန် ၂၇၀၀ ကို ထိုင်းနိုင်ငံသို့လည်းကောင်း၊ တင်ပို့သွားမည်ဖြစ်သည်။
ထို့ပြင် MITT-1 ဆိပ်ကမ်းမှ MV. MAERSU DAVAO သင်္ဘောသည် ယနေ့တွင် ရေထွက်ကုန်ပစ္စည်းများ၊ ဆန်၊ ဝဲ၊ အဝတ်အထည်၊ သစ်တောထွက်ပစ္စည်း၊ သကြား၊ ခြောက်သွေ့ကုန်များကို ကုန်သင်္ဘော ၆၂၀ လုံးဖြင့် မလေးရှားနိုင်ငံသို့လည်းကောင်း၊ AWPT ဆိပ်ကမ်းမှ MV. SITC CHENMING သင်္ဘောသည် ယနေ့တွင် ရေထွက်



ဖြင့် ပြောင်းဖူးစေတန်ချိန် ၆၆၀၀ ကို ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံသို့လည်းကောင်း၊ ဆက်လက်တင်ပို့သွားမည် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ဧပြီ ၇ ရက်တွင် ဆိုက်ရောက်သည့် စပိန်နှင့် ကင်မရုန်းလည်း SPW-3 ဆိပ်ကမ်းမှ MT. TURAN C သင်္ဘောဖြင့် ဆန်တန် သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်များအကြောင်း သိကောင်းစရာ

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုတာ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ၁၉၅၉ ခုနှစ်ကတည်းက တည်ရှိခဲ့တာပါ။ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်မှာတော့ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေအသစ်ကို ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပေမယ့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၀ ရက်နေ့မှာတော့ ဥပဒေအသစ်ဝင်လာတာဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံသားတိုင်းဟာ ပြည်ထောင်စု မပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေးနဲ့ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးဆိုတဲ့ ဒီတာဝန်အရေးသုံးပါးကို စောင့်ထိန်းဖို့ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ တာဝန်ရှိတဲ့အတွက် ဒီတာဝန်ကို ထမ်းဆောင်နိုင်ရေး စစ်ပညာသင်ကြားဖို့နဲ့ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးအတွက် စစ်မှုထမ်းဆောင်နိုင်ဖို့ ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းရခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေအကြောင်းကို ပြည်သူတွေသိရှိနိုင်ဖို့ အတွက် ရုပ်မြင်သံကြားနဲ့ သတင်းစာတွေမှာ ရှင်းလင်းဖော်ပြတာတွေ၊ ဆွေးနွေးပွဲပြုလုပ်တာတွေ၊ လက်ကမ်းစာစောင်ဖြန့်ဝေတာတွေ၊ ဆက်သွယ်ရေးအင်္ဂါရောတော့ကနေ SMS ပို့ပြီး ရှင်းလင်းဖော်ပြတာ တွေ လုပ်ဆောင်ခဲ့ပေမယ့်လည်း ပြည်သူတွေကြားမှာ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း ဥပဒေကလုံလောက်လို့ သို့လောသို့လောနဲ့ ရှင်းရှင်းလင်းလင်း မသိရှိကြ သေးတာကိုလည်း တွေ့နေရပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း ဆောင်ခါတုဲ လုပ်ငန်းစဉ်တွေအကြောင်း သိကောင်းစရာတွေကို ရေးသား ဖော်ပြသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေအရ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ခါတုဲ လုပ်ငန်းစဉ်တွေကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့အတွက် နည်းဥပဒေထုတ်ပြန်မီမှာ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ခြင်းဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းတွေကို ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေးဗဟိုအဖွဲ့က ရေးဆွဲဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေနဲ့အညီ ရေးဆွဲ ထားတဲ့ ဒီလုပ်ထုံးလုပ်နည်းတွေထဲမှာပါတဲ့ သတ်မှတ်ချက်တွေအရ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်တွေကို ရှင်းလင်းဖော်ပြသွား မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

စာစောင်

ရက်စွဲ

၃၄(၁)

၃၄(၁) နိုင်ငံ့တာဝန် ဝန်ထမ်းအဖြစ် ဝင်ရောက်ရန်အတွက် အသက်အရွယ်အခြေအနေအထား

ရက်စွဲ

ရက်စွဲ	အရွယ်	အထွေထွေ	အသက်	အရွယ်	ရက်စွဲ	အရွယ်	အထွေထွေ	အသက်	အရွယ်	ရက်စွဲ	အရွယ်	အထွေထွေ	အသက်	အရွယ်	ရက်စွဲ	အရွယ်	အထွေထွေ	အသက်	အရွယ်	

မှတ်ချက် အသက်အရွယ်အခြေအနေအထား ၃၄(၁) နိုင်ငံ့တာဝန် ဝန်ထမ်းအဖြစ် ဝင်ရောက်ရန်အတွက် အသက်အရွယ်အခြေအနေအထား

ရက်စွဲ

စာစောင်

ရက်စွဲ

၃၄(၂)

၃၄(၂) နိုင်ငံ့တာဝန် ဝန်ထမ်းအဖြစ် ဝင်ရောက်ရန်အတွက် အသက်အရွယ်အခြေအနေအထား

ရက်စွဲ

၃၄(၂) နိုင်ငံ့တာဝန် ဝန်ထမ်းအဖြစ် ဝင်ရောက်ရန်အတွက် အသက်အရွယ်အခြေအနေအထား

ရက်စွဲ

၃၄(၂) နိုင်ငံ့တာဝန် ဝန်ထမ်းအဖြစ် ဝင်ရောက်ရန်အတွက် အသက်အရွယ်အခြေအနေအထား

ရက်စွဲ

ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့တွေအနေနဲ့ မိမိ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စုမှာ နေထိုင်တဲ့ နိုင်ငံသားတွေအနက် စစ်မှုထမ်း ရမယ့် အသက်အရွယ်ရောက်သူတွေရဲ့ စာရင်းကို ကောက်ယူပြုစု ပြီး ဗဟိုအဖွဲ့က သတ်မှတ်ပေးတဲ့နေ့မှာ ပုံစံ (၁)နဲ့ မြို့နယ်အဖွဲ့ကို ပေးပို့ရမှာဖြစ်ပါတယ်။

မြို့နယ်အဖွဲ့အနေနဲ့ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ တွေက ပေးပို့လာတဲ့ ပုံစံ(၁)မှာ ပါဝင်သူတွေကို မှတ်ပုံတင်စာရင်းသွင်း ဖို့အတွက် ပုံစံ (၂)နဲ့ ဆင်ခြင်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။

ဆင်ခြင်ခြင်းခံရသူက ကိုယ်တိုင်လာရောက်တယ်ဆိုရင် ပုံစံ (၃-က)ကို ဖြည့်စွက်ခိုင်းပြီး မှန်ကန်ကြောင်း လက်မှတ်ရေးထိုးစေရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဆင်ခြင်ခြင်းခံရသူက ကိုယ်တိုင်မလာရောက်နိုင်လို့ ကိုယ်စား လာရောက်သူကို ပုံစံ (၃-ခ)ကို ဖြည့်စွက်ခိုင်းပြီး မှန်ကန်ကြောင်း လက်မှတ်ရေးထိုးစေရမှာဖြစ်ပါတယ်။

မြို့နယ်အဖွဲ့အနေနဲ့ ပုံစံ(၃-က)၊ ပုံစံ(၃-ခ)၊ ပုံစံ(၃-ဂ)၊ ပုံစံ(၃-င)မှာ မှတ်ပုံတင်စာရင်းရေးသွင်းရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပုံစံ(၄)မှာ အောက်ကဏ္ဍရပ်တွေအလိုက် ပုံစံ(၄-က)၊ (၄-ခ)၊ (၄-ဂ)၊ (၄-ဃ)

မင်းခန့်ကျော်(ဥပဒေ)

စာစောင်

ရက်စွဲ

၃၄(၁)

၃၄(၁) နိုင်ငံ့တာဝန် ဝန်ထမ်းအဖြစ် ဝင်ရောက်ရန်အတွက် အသက်အရွယ်အခြေအနေအထား

ရက်စွဲ

၃၄(၁) နိုင်ငံ့တာဝန် ဝန်ထမ်းအဖြစ် ဝင်ရောက်ရန်အတွက် အသက်အရွယ်အခြေအနေအထား

ရက်စွဲ

စာစောင်

ရက်စွဲ

၃၄(၂)

၃၄(၂) နိုင်ငံ့တာဝန် ဝန်ထမ်းအဖြစ် ဝင်ရောက်ရန်အတွက် အသက်အရွယ်အခြေအနေအထား

ရက်စွဲ

၃၄(၂) နိုင်ငံ့တာဝန် ဝန်ထမ်းအဖြစ် ဝင်ရောက်ရန်အတွက် အသက်အရွယ်အခြေအနေအထား

ရက်စွဲ

စာစောင်

ရက်စွဲ

၃၄(၃)

၃၄(၃) နိုင်ငံ့တာဝန် ဝန်ထမ်းအဖြစ် ဝင်ရောက်ရန်အတွက် အသက်အရွယ်အခြေအနေအထား

ရက်စွဲ

ဆိုပြီး လေးမျိုးခွဲခြားထားပါတယ်-

- (က) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဖို့ မိမိအန္တရာယ်ရှိသူတွေ ပုံစံ(၄-က)
- (ခ) ကင်းလွတ်ခွင့်ရရှိသူအမျိုးအစားနဲ့ ယာယီရွှေ့ဆင်းခွင့် လျှောက်ထားနိုင်သူ အမျိုးအစားတို့တွင် အကျိုးမဝင်သူ တွေပုံစံ(၄-ခ)
- (ဂ) ယာယီရွှေ့ဆင်းခွင့် လျှောက်ထားနိုင်သူအမျိုးအစားတွင် အကျိုးမဝင်သူတွေ ပုံစံ (၄-ဂ)
- (ဃ) ကင်းလွတ်ခွင့်ရရှိသူ အမျိုးအစားတွင် အကျိုးမဝင်သူများ။ ပုံစံ(၄-ဃ)

မြို့နယ်အဖွဲ့အနေနဲ့ ပုံစံ(၄)တွေမှာ မှတ်ပုံတင်စာရင်းသွင်းပြီးသူ တွေကို ပုံစံ(၅)နဲ့ မှတ်ပုံတင်လက်မှတ် ထုတ်ပေးရမှာဖြစ်ပါတယ်။ မြို့နယ်အဖွဲ့အနေနဲ့ ပုံစံ (၄)တွေမှာ ပါတဲ့စာရင်းကို သက်ဆိုင်ရာ နေပြည်တော်အဖွဲ့၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အဖွဲ့တွေကတစ်ဆင့် ဗဟိုအဖွဲ့ကို ပေးပို့ရမှာဖြစ်ပါတယ်။

ဗဟိုအဖွဲ့အနေနဲ့ မြို့နယ်အဖွဲ့ကပေးပို့လာတဲ့ စာရင်းတွေကို စစ်စစ်ပြီး ဆေးစစ်ဆေးဖို့ ဆင်ခြင်ရမယ့်သူအရေအတွက်ကို သတ်မှတ် ပေးကာ မြို့နယ်အဖွဲ့ကို အဆင့်ဆင့်ပေးပို့ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ မြို့နယ်အဖွဲ့အနေနဲ့ ဗဟိုအဖွဲ့က သတ်မှတ်ပေးတဲ့ လူအရေ အတွက်ကို ဆေးစစ်ဖို့အတွက် ပုံစံ (၆)နဲ့ ဆင်ခြင်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဆေးစစ်ဖို့ ဆင်ခြင်ခြင်းခံရသူတွေကို တပ်မတော်ဆေးစစ်ဆေး ရေးဘုတ်အဖွဲ့နဲ့ ဆေးစစ်ဆေးမှာဖြစ်ပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၁၁ သို့

စာမျက်နှာ ၁၂ မှ

- ပညာသင်ကြားနေသူတွေ (ပညာသင်ကြားနေသူတွေလို့ဆိုတဲ့အခါမှာ တရားဝင်အသိအမှတ်ပြုထားတဲ့ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ်၊ သိပ္ပံနဲ့ ကျောင်းတွေမှာ ပညာသင်ကြားနေတယ်ဆိုတာ နိုင်လို့တဲ့ အထောက်အထား တင်ပြနိုင်သူတွေကို ဆိုလိုတာပဲဖြစ်ပါတယ်)
- အခြားပြုစောင့်ရှောက်မယ့်သူ မရှိတဲ့ မိအိုအိုတွေကို ပြုစုလုပ်ကွေးနေသူတွေ (အခြားပြုစောင့်ရှောက်မယ့်သူ မရှိတဲ့ မိအိုအိုတွေကို ပြုစုလုပ်ကွေးနေသူတွေ ဆိုတာကတော့ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ဒါမှမဟုတ် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ချို့တဲ့ပြီး တစ်ပါးသူရဲ့ အကူအညီမပါဘဲ မိမိကိုယ်တိုင် ရုပ်တည်နိုင်ဖို့မဖြစ်နိုင်တဲ့ အတွက် အမိအဖရင်း၊ အဖအဖရင်းတွေကို ပြုစောင့်ရှောက်နေရသူတွေကို ဆိုလိုတာပဲဖြစ်ပါတယ်)
- မူးယစ်ဆေးဝါးဖြတ်ဖို့ ဆေးကုသမှုခံယူနေသူတွေ (မူးယစ်ဆေးဝါးဖြတ်ဖို့ ဆေးကုသမှုခံယူနေသူတွေ ဆိုတာကတော့ မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲသူဟာ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက သတ်မှတ်တဲ့ဌာန၊ ဂေဟာ ဒါမှမဟုတ် အစိုးရက အသိအမှတ်ပြု

- ဆေးကုသဌာန၊ ဂေဟာမှာ မူးယစ်ဆေးဝါးဖြတ်ဖို့ ဆေးကုသမှုခံယူနေသူတွေကို ဆိုလိုတာပဲဖြစ်ပါတယ်)
- ထောင်ဒဏ်ကျခံနေသူတွေပဲ ဖြစ်ပါတယ်။
- ကာလအပိုင်းအခြားတစ်ခုအထိ ရွှေ့ဆိုင်းပေးတာနဲ့ပတ်သက်လို့ ဗဟိုအဖွဲ့က အမိန့်ကြော်ငြာစာထုတ်ပြန်ပြီး သတ်မှတ်ထားတဲ့အချက်တွေကတော့-
 - ဆင့်ခေါ်ရေးအမိန့်စာ လက်ခံရရှိတဲ့နေ့မှ သတ်မှတ်ထားတဲ့ နေ့ရက်အတိုင်း သတင်းပို့တာမလုပ်ရသေးမီ ကာလအတွင်း မိဘတစ်ဦးဦးဖြစ်စေ၊ အိမ်ထောင်သည်အမျိုးသားဖြစ်ပါက ဇနီးဖြစ်စေ ရုတ်တရက်သေဆုံးသွားခြင်း၊
 - ဆင့်ခေါ်ရေးအမိန့်စာ လက်ခံရရှိတဲ့နေ့မှ သတ်မှတ်ထားတဲ့ နေ့ရက်အတိုင်း သတင်းပို့တာမလုပ်ရသေးမီကာလအတွင်း မတော်တဆ ဖြစ်ရပ်တစ်ခုခုကြောင့်ဖြစ်စေ၊ အခြားသူရဲ့ ပယောဂကြောင့်ဖြစ်စေ ကိုယ်လက်အင်္ဂါအစိတ်အပိုင်း တစ်ခုခု အပြင်းအထန်ဒဏ်ရာရရှိသူဖြစ်ခြင်း၊
 - ဥပဒေနဲ့အညီ ချုပ်နှောင်ခံနေရသူ၊ တရားရုံးတစ်ခုခုတွင် အမှုရင်ဆိုင်နေရသူဖြစ်ခြင်း၊

- နိုင်ငံတော်ရဲ့လိုအပ်ချက်အရ ပညာရပ်များကို လေ့လာသင်ယူနေသူဖြစ်ခြင်း၊
- ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းရမယ့်တာဝန်မှ ယာယီရွှေ့ဆိုင်းပေးရန် မဖြစ်မနေ လိုအပ်နေသူဖြစ်ခြင်းဆိုတဲ့ အချက်တွေပဲ ဖြစ်ပါတယ်။
- ကင်းလွတ်ခွင့်၊ လျှော့ပေါ့ခွင့်၊ ရွှေ့ဆိုင်းခွင့်တွေကိုတော့ သတ်မှတ်ထားတဲ့ပုံစံတွေနဲ့ မြို့နယ်အဖွဲ့ကို လျှောက်ထားရမှာဖြစ်ပြီး အထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းတွေ ပူးတွဲပေးရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။
- မြို့နယ်အဖွဲ့အနေနဲ့ လျှောက်ထားမှုတွေကို သတ်မှတ်ချက်နဲ့ အညီ စိစစ်ပြီး နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အဖွဲ့ တို့ထံ ဆက်လက်တင်ပြရမှာဖြစ်ပြီး နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အဖွဲ့ တို့ကလည်း ဗဟိုအဖွဲ့ထံကို ဆက်လက်တင်ပြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။
- ဗဟိုအဖွဲ့အနေနဲ့ လျှောက်ထားလာတာတွေနဲ့ ပတ်သက်လို့ ကင်းလွတ်ခွင့်ကို ပုံစံ(၈-က)၊ လျှော့ပေါ့ခွင့်ကို ပုံစံ(၈-ခ)၊ ရွှေ့ဆိုင်းခွင့်ကို ပုံစံ(၈-ဂ)တို့နဲ့ လျှောက်ထားသူကို ထုတ်ပေးရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ လျှောက်ထားမှုတွေကို ငြင်းပယ်မယ်ဆိုရင်တော့ ပုံစံ(၉)နဲ့ လျှောက်

ပုံစံ (၈-က)

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းခြင်းမှ ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုရန် လျှောက်ထားရမည့် ပုံစံပြန်

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆိုင်ခေါ်ရမည့်နေ့ရက်

မှန်း

၁။ အမည်

အဘအမည်

နိုင်ငံသားရပ်/နိုင်ငံသား၊ နိုင်ငံသား(၅)၊ စိစစ်ရောက်အမှတ်

၂။ နေရပ်

အကြောင်းအရာနှင့်ပြန်ပြောခြင်း

၁။ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်

ခရိုင်

မြို့နယ်

ရပ်ကွက်/မဟာဇ္ဇာလုပ်ငန်း

စစ်မှုထမ်းရန် အမည်ရောက်သူဖြစ်ကြောင်း မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်အမှတ်

တိုင်းဆောင်ထားသူ အမည်

အဘအမည်

နိုင်ငံသားရပ်/နိုင်ငံသား၊ နိုင်ငံသား(၅)၊ စိစစ်ရောက် အမှတ်

၃။ နေရပ်

၄။ သည်

ပျားသားကြောင်ပြုချက်ဖြင့် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းခြင်းမှ ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုရန် လျှောက်ထားရမည့် တရားဝင်ခံ နှင့်ပြန်ပြောခြင်း ဤအမိန့်စာကို မသိရှိပါသည်။

၂၀၂၄

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆိုင်ခေါ်ရမည့်နေ့ရက်

(လိုအပ်သလိုဖြည့်စွက်ရမည့်နေရာ)

ပုံစံ (၈-ခ)

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းခြင်းမှ လျှော့ပေါ့ခွင့်ပြုရန် လျှောက်ထားရမည့် ပုံစံပြန်

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆိုင်ခေါ်ရမည့်နေ့ရက်

မှန်း

၁။ အမည်

အဘအမည်

နိုင်ငံသားရပ်/နိုင်ငံသား၊ နိုင်ငံသား(၅)၊ စိစစ်ရောက်အမှတ်

၂။ နေရပ်

အကြောင်းအရာနှင့်ပြန်ပြောခြင်း

၁။ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်

ခရိုင်

မြို့နယ်

ရပ်ကွက်/မဟာဇ္ဇာလုပ်ငန်း

စစ်မှုထမ်းရန် အမည်ရောက်သူဖြစ်ကြောင်း မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်အမှတ်

တိုင်းဆောင်ထားသူ အမည်

အဘအမည်

နိုင်ငံသားရပ်/နိုင်ငံသား၊ နိုင်ငံသား(၅)၊ စိစစ်ရောက် အမှတ်

၃။ နေရပ်

၄။ သည်

ပျားသားကြောင်ပြုချက်ဖြင့် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းခြင်းမှ ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုရန် လျှောက်ထားရမည့် တရားဝင်ခံ နှင့်ပြန်ပြောခြင်း ဤအမိန့်စာကို မသိရှိပါသည်။

၂၀၂၄

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆိုင်ခေါ်ရမည့်နေ့ရက်

(လိုအပ်သလိုဖြည့်စွက်ရမည့်နေရာ)

ပုံစံ (၈-ဂ)

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းခြင်းမှ သိကြားမော်ပြုထားသော ကာလအပိုင်းအခြားအထိ ရွှေ့ဆိုင်းရန် လျှောက်ထားရမည့် ပုံစံပြန်

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆိုင်ခေါ်ရမည့်နေ့ရက်

မှန်း

၁။ အမည်

အဘအမည်

နိုင်ငံသားရပ်/နိုင်ငံသား၊ နိုင်ငံသား(၅)၊ စိစစ်ရောက်အမှတ်

၂။ နေရပ်

အကြောင်းအရာနှင့်ပြန်ပြောခြင်း

၁။ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်

ခရိုင်

မြို့နယ်

ရပ်ကွက်/မဟာဇ္ဇာလုပ်ငန်း

စစ်မှုထမ်းရန် အမည်ရောက်သူဖြစ်ကြောင်း မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်အမှတ်

တိုင်းဆောင်ထားသူ အမည်

အဘအမည်

နိုင်ငံသားရပ်/နိုင်ငံသား၊ နိုင်ငံသား(၅)၊ စိစစ်ရောက် အမှတ်

၃။ နေရပ်

၄။ သည်

ပျားသားကြောင်ပြုချက်ဖြင့် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းခြင်းမှ သိကြားမော်ပြုထားသော ကာလ အပိုင်း အခြားအထိ ရွှေ့ဆိုင်းခွင့်ပြုရန် လျှောက်ထားရမည့် တရားဝင်ခံ နှင့်ပြန်ပြောခြင်း ဤအမိန့် စာကို မသိရှိပါသည်။

၂။ ကာလအပိုင်းအခြားအထိ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းကာလကို လျှောက်ပြန်ကြောင်းအထောက်အထား ပြန်ပြောခြင်း

၂၀၂၄

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆိုင်ခေါ်ရမည့်နေ့ရက်

ပုံစံ (၈-ဃ)

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းခြင်းမှ ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုရန်၊ လျှော့ပေါ့ခွင့်ပြုရန်၊ အသိအမှတ်ပြုထားသော ကာလအပိုင်းအခြားအထိ ရွှေ့ဆိုင်းရန် လျှောက်ထားရမည့် ပုံစံပြန်

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆိုင်ခေါ်ရမည့်နေ့ရက်

မှန်း

၁။ အမည်

အဘအမည်

နိုင်ငံသားရပ်/နိုင်ငံသား၊ နိုင်ငံသား(၅)၊ စိစစ်ရောက်အမှတ်

၂။ နေရပ်

အကြောင်းအရာနှင့်ပြန်ပြောခြင်း

၁။ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်

ခရိုင်

မြို့နယ်

ရပ်ကွက်/မဟာဇ္ဇာလုပ်ငန်း

စစ်မှုထမ်းရန် အမည်ရောက်သူဖြစ်ကြောင်း မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်အမှတ်

တိုင်းဆောင်ထားသူ အမည်

အဘအမည်

နိုင်ငံသားရပ်/နိုင်ငံသား၊ နိုင်ငံသား(၅)၊ စိစစ်ရောက် အမှတ်

၃။ နေရပ်

၄။ သည်

ပျားသားကြောင်ပြုချက်ဖြင့် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းခြင်းမှ ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုရန်၊ လျှော့ပေါ့ခွင့်ပြုရန်၊ အသိအမှတ်ပြုထားသော ကာလအပိုင်း အခြားအထိ ရွှေ့ဆိုင်းခွင့်ပြုရန် လျှောက်ထားရမည့် တရားဝင်ခံ နှင့်ပြန်ပြောခြင်း ဤအမိန့်စာကို မသိရှိပါသည်။

၂။ ကာလအပိုင်းအခြားအထိ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းကာလကို လျှောက်ပြန်ကြောင်းအထောက်အထား ပြန်ပြောခြင်း

၂၀၂၄

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆိုင်ခေါ်ရမည့်နေ့ရက်

(လိုအပ်သလိုဖြည့်စွက်ရမည့်နေရာ)

ပုံစံ (၈-င)

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းခြင်းမှ အသိအမှတ်ပြုထားသော ကာလအပိုင်းအခြားအထိ ရွှေ့ဆိုင်းရန် လျှောက်ထားရမည့် ပုံစံပြန်

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆိုင်ခေါ်ရမည့်နေ့ရက်

မှန်း

၁။ အမည်

အဘအမည်

နိုင်ငံသားရပ်/နိုင်ငံသား၊ နိုင်ငံသား(၅)၊ စိစစ်ရောက်အမှတ်

၂။ နေရပ်

အကြောင်းအရာနှင့်ပြန်ပြောခြင်း

၁။ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်

ခရိုင်

မြို့နယ်

ရပ်ကွက်/မဟာဇ္ဇာလုပ်ငန်း

စစ်မှုထမ်းရန် အမည်ရောက်သူဖြစ်ကြောင်း မှတ်ပုံတင်လက်မှတ်အမှတ်

တိုင်းဆောင်ထားသူ အမည်

အဘအမည်

နိုင်ငံသားရပ်/နိုင်ငံသား၊ နိုင်ငံသား(၅)၊ စိစစ်ရောက် အမှတ်

၃။ နေရပ်

၄။ သည်

ပျားသားကြောင်ပြုချက်ဖြင့် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းခြင်းမှ အသိအမှတ်ပြုထားသော ကာလအပိုင်း အခြားအထိ ရွှေ့ဆိုင်းခွင့်ပြုရန် လျှောက်ထားရမည့် တရားဝင်ခံ နှင့်ပြန်ပြောခြင်း ဤအမိန့်စာကို မသိရှိပါသည်။

၂။ ကာလအပိုင်းအခြားအထိ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းကာလကို လျှောက်ပြန်ကြောင်းအထောက်အထား ပြန်ပြောခြင်း

၂၀၂၄

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆိုင်ခေါ်ရမည့်နေ့ရက်

ထားသူကို အကြောင်းကြားရမှာဖြစ်ပါတယ်။

ဗဟိုအဖွဲ့ရဲ့ ခွင့်ပြုခြင်း၊ ငြင်းပယ်ခြင်းတွေ အပြီးသတ်ဆောင်ရွက်ပြီး ရင် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဖို့ အမိန့်စာဆင့်ခေါ်ရမယ့် လူစာရင်းကို သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်အဖွဲ့ကို ပြန်လည်ပေးပို့ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ မြို့နယ်အဖွဲ့အနေနဲ့ ဗဟိုအဖွဲ့ကပေးပို့တဲ့စာရင်းမှာ ပါတဲ့သူတွေကို သတင်းပို့ရမယ့် တပ်/ဌာနကို သတ်မှတ်ပေးပြီး သတင်းပို့ဖို့ ပုံစံ(၁၀)နဲ့ အမိန့်စာပေးပို့ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းတစ်ဦးဟာ စစ်မှုထမ်းဆောင်နေတဲ့ ကာလအတွင်း ၎င်းရဲ့ တာဝန် ထမ်းဆောင်တဲ့ အဆင့်အလိုက် တပ်မတော်မှာ သတ်မှတ်ထားတဲ့ စစ်မှုထမ်းစည်းမျဉ်းနဲ့အညီ လစာနဲ့စရိတ်ကို ခံစားခွင့် ရရှိမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေစဉ်အတွင်းမှာ ကျဆုံးခြင်း၊ သေဆုံးခြင်း၊ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခြင်းတွေ ရှိခဲ့မယ်ဆိုရင်လည်း သတ်မှတ်ချက်တွေနဲ့အညီ အကျိုးခံစားခွင့်တွေကို ရရှိမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းတစ်ဦးဟာ ဥပဒေအရ သတ်မှတ်ကာလပြည့်တဲ့အထိ တာဝန်ထမ်းဆောင်ပြီးလို့ မိမိသဘောဆန္ဒအလျောက် တပ်မတော်မှာ ဆက်ပြီးအမှုထမ်းဆောင်လိုတယ်ဆိုရင် သတ်မှတ်တဲ့ စစ်မှုထမ်းကာလပြည့်မီ သုံးလကြိုတင်ပြီး သတ်မှတ်ချက်တွေနဲ့အညီ ပုံစံ(၁၁)နဲ့ လျှောက်ထားနိုင်ပါတယ်။ နိုင်ငံဝန်ထမ်းဆိုရင်တော့ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းရဲ့ သဘောတူညီချက်နဲ့ လျှောက်ထားရမှာဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမျိုးသန့် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာ အသိပညာပေး အခမ်းအနား တက်ရောက်ဟောပြော

နေပြည်တော် ဧပြီ ၈

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာ အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး စုဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမျိုးသန့်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းဖေ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ တက်ရောက်ကြသည်။



ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသား စည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးဟူသော ဒီတာဝန်အရေးသုံးပါးကို စောင့်ထိန်းရန် အလို့ငှာ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးအတွက် စစ်မှုထမ်းဆောင်ရန်နှင့် စစ်ပညာသင်ကြားရန် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေအား ယခင် နိုင်ငံတော်အေးချမ်းသာယာရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးကောင်စီက ဥပဒေအမှတ်(၂၇/၂၀၁၀) ဖြင့် ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီး ယခုအခါ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီက ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီ (၁၀) ရက်၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် (၂၄/၂၀၂၄) ဖြင့် အာဏာတည်သည့်ရက်အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေကို မြန်မာနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံတည်း၌သာ ပြဋ္ဌာန်းခြင်းမျိုး မဟုတ်ဘဲ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအများအပြား၌ ပြဋ္ဌာန်းကျင့်သုံးလျက် ရှိကြောင်း။

လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများနှင့် အဖျက်အမှောင်မီဒီယာများတွင် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေနှင့်ပတ်သက်၍ မဟုတ်မမှန် သတင်းတို့၊ သတင်းမှားများ ရေးသားဖော်ပြနေသည့်အတွက် ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် အယုံမလွယ်စေရေး ဥပဒေပါအချက်အလက်များ၊ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို မိမိဝန်ကြီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းနှင့်မိသားစုဝင်များသိရှိရန် လိုအပ်ကြောင်း။ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေသည့် အခြေအနေကို နည်းအမျိုးမျိုးဖြင့် လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာတွင် မဟုတ်မမှန်ရေးသားဖြန့်ဝေပြီး နှောင့်ယှက်ဆောင်ရွက်ခြင်းများ ရှိသည့်အတွက် မိသားစုဝင်များအနေဖြင့် စိုးရိမ်ပူပန်မှုများ ရှိနိုင်ပါကြောင်း ၊ စစ်မှုထမ်းဥပဒေနှင့်ပတ်သက်ပြီး ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုသူများ၊

ရွှေဆိုင်ခွင့်ပြုနိုင်သူများ၊ လျော့ပေါ့ခွင့်ပြုနိုင်သူများ၏ စည်းကမ်း သတ်မှတ်ချက် နောက်ဆုံးအခြေအနေကို ပြည်သူများ သိရှိအောင် သတင်းစာများတွင် ဖော်ပြထားပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းများသည် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းဥပဒေကို လိုက်နာရသကဲ့သို့ နိုင်ငံတော်က ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် ဥပဒေများကိုလည်း လိုက်နာရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ မိမိပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ပြည်သူများ သိရှိလိုက်နာနိုင်ရေးအတွက် စစ်မှုထမ်းဥပဒေပါ ရည်ရွယ်ချက်များ၊ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို လက်ဆင့်ကမ်းရှုထောင့်ဖြင့် နိုင်ငံတော်အကျိုး၊ ပြည်သူ့အကျိုးအတွက် ကျရာအခန်းကဏ္ဍမှ ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင်ကြရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။



ရွှေသောင်ယံမြို့ သဲကုန်းကျေးရွာတွင် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာ သိကောင်းစရာအသိပညာပေး

ရွှေသောင်ယံ ဧပြီ ၈

ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီး ရွှေသောင်ယံမြို့ သဲကုန်းကျေးရွာတွင် ယမန်နေ့က မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်(၁) ဦးလှမျိုး မင်းသန့်နှင့် ဦးဆောင်သော မြို့နယ်ဌာနဆိုင်ရာများပါဝင်သော အဖွဲ့နှင့် မြို့အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် မြို့အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများက သဲကုန်းကျေးရွာရှိ ဒေသခံပြည်သူများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာ သိကောင်းစရာများ အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲကို ဆောင်ရွက်သည်။ ရှေးဦးစွာ ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာ လက်ကမ်းစာစောင်များကို တက်ရောက်လာကြသော ပြည်သူ့လူထုအား

ဝန်ထမ်းများက လိုက်လံဝေငွေပေးခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေနှင့်စစ်လျဉ်းသည့် သိကောင်းစရာများကို ဗိုလ်မှူးမင်းသန့်နှင့် ကျင်းလင်းပြောကြားရာ စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာအချက်များကို ပြည်သူများ တိတိကျကျနားလည်စေရန် ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲသို့ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ သဲကုန်းကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်သူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

ရွှေသောင်ယံ(ပြန်/ဆက်)

စာမျက်နှာ ၁၃ မှ
ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအနေနှင့် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေတဲ့ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းရဲ့ ခံစားခွင့်တွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး စီမံကိန်းနှင့်အညီ ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့တို့နဲ့ ညှိနှိုင်းသတ်မှတ်ပေးမှာဖြစ်ပါတယ်။ အလုပ်သမားတစ်ဦးအတွက် ဆိုရင်လည်း သက်ဆိုင်ရာအလုပ်ရှင်အနေနဲ့ သက်ဆိုင်ရာဥပဒေက

သတ်မှတ်ပေးထားတဲ့ ခံစားခွင့်ကိုရရှိအောင် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းတာဝန်ပြီးဆုံးတဲ့ အလုပ်သမားကို မူလအလုပ်အကိုင်ပြန်လည်ရရှိအောင် အတတ်နိုင်ဆုံးဆောင်ရွက်ပေး ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းတစ်ဦးဟာ ဥပဒေအရ သတ်မှတ်ကာလ ပြည့်မြောက်အောင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ပြီးတဲ့အခါမှာတော့ ပြည်သူ့

စစ်မှုထမ်းတာဝန်ပြီးမြောက်ကြောင်းလက်မှတ်ကို ပုံစံ (၁၂) နဲ့ ထုတ်ပေးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းအဖြစ် သတ်မှတ်ကာလ ပြည့်တဲ့အထိ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သူဟာ နိုင်ငံတော်ရဲ့ ထိုက်သင့်တဲ့ ချီးမြှင့်မှုကို ခံစားခွင့်ရရှိနိုင်မှာဖြစ်ကြောင်း ရေးသားဖော်ပြ အပ်ပါတယ်။

ဥပုသ်ဆောက်တည်နေသော အစွလာမ်ဘာသာဝင်ဥပုသ်သည်များအတွက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့မှ အာဟာရပြည့်စွက်စာများ သွားရောက်လှူဒါန်း

ရန်ကုန် ဧပြီ ၈
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ တိုင်းဒေသကြီး သာသနာရေးဦးစီးဌာန၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌများနှင့်တာဝန်ရှိသူများသည် ယနေ့ညပိုင်း က ရစ်ဇန်လမြတ်ကာလတွင် ဥပုသ်ဆောက်တည်နေသော အစွလာမ်ဘာသာဝင် ဥပုသ်သည်များအတွက် အာဟာရပြည့်စွက်စာများကို သွားရောက်လှူဒါန်းကြသည်။

ရေးဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် အစွလာမ်ဘာသာဝင် ဥပုသ်သည်များရှိရာ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ် အမှတ်(၁၀)ရပ်ကွက် ဗိုလ်ချုပ်ဗဟိုလမ်းရှိ ကျိုလ်ယာဂျာမေဗလီသို့ ရောက်ရှိရာ ဗလီဂေါပကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဟာရီဂျီဂျာမား (ခ) ဦးအောင်သိန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြပြီး ဥပုသ်ဆောက်တည်နေသော အစွလာမ်ဘာသာဝင် ဥပုသ်သည်များ၏ ဥပုသ်ဝင်ရောက်မှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ထို့နောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့မှ လှူဒါန်းသော အာဟာရပြည့်စွက်စာအဖြစ် သစ်သီးမျိုးစုံနှင့်ရွှယ်ရယ်ဒီဘူးများကို ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များက ဥပုသ်ဆောက်တည်ပြီး ဥပုသ်ပြုနေသော အစွလာမ်ဘာသာဝင်ဥပုသ်သည် ၇၀၀ ကို တစ်ဦးချင်း လိုက်လံပေးအပ်လှူဒါန်းသည်။

ဆက်လက်၍ ဥပုသ်သည်များအတွက် တစ်နေ့တာပြည့်စွက်စာအဖြစ် အလှူငွေများကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဝန်ကြီးများက ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ဗလီဥက္ကဋ္ဌနှင့်တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူခဲ့ပြီး ကျန်းမာချမ်းသာစွာဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ အမျိုးဘာသာ၊ သာသနာအကျိုးကိုဆောင်ရွက်နိုင်ပြီး နိုင်ငံတော်ကြီး အေးချမ်းသာယာပီတေကြောင်း ဆွမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

အလားတူ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် စံပြဖဆပလ



ရပ်ကွက် အထက်ပန်းဆိုးတန်းလမ်းရှိ တစ်ခြမ်းပဲဗလီတွင် အာဟာရပြည့်စွက်စာအဖြစ် ပန်းသီးများ၊ Sunkist ဘူးများကို ဥပုသ်ဆောက်တည်ပြီး ဥပုသ်ပြုနေသော အစွလာမ်ဘာသာဝင် ဥပုသ်သည် ၄၀၀ အတွက် တစ်ဦးချင်း လိုက်လံပေးအပ် လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်းနှင့် ဥပုသ်သည်များအတွက် တစ်နေ့တာပြည့်စွက်စာအဖြစ် အလှူငွေများကို လှူဒါန်းရာ ဗလီဥက္ကဋ္ဌ ဟာရီဂျီဂျာမား (ခ) ဦးစော်ဝင်းနိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ဆန်းကျော်ဦး(ပြန်/ဆက်)

စက်မှုဇုန်လုပ်သားများကို ပစ်မှတ်ထားကာ

ပြည်ပသို့ တရားမဝင်သွားရောက်လုပ်ကိုင်ရန် ခေါ်ယူမှုများ ရှိနေ

ရန်ကုန် ဧပြီ ၈
စက်မှုဇုန်လုပ်သားများကို ပစ်မှတ်ထားကာ ပြည်ပသို့ တရားမဝင်သွားရောက်လုပ်ကိုင်ရန် ခေါ်ယူမှုများရှိနေကြောင်း အလုပ်သမားအရေးကူညီဆောင်ရွက်ပေးနေသူအချို့က သတိပေးပြောကြားသည်။



အထည်ချုပ်လုပ်ငန်း အများဆုံးလုပ်ကိုင်သော လှိုင်သာယာ ရွှေလင်ပန်းစက်မှုဇုန်မှ အလုပ်သမားများကို အလုပ်ဆင်းချိန်၌ တွေ့ရစဉ်။

လက်ရှိတွင် လူငယ်များအကြား TikTok ကြည့်ရှုသူများပြားလာသည်ကို အသုံးပြု၍ TikTok ပေါ်တွင် စည်းရုံး၍ အလုပ်ခေါ်နေမှုများကြောင့် ထိုင်းနှင့်တရုတ်နိုင်ငံများသို့ စက်ရုံဝန်ထမ်းအဖြစ်မှ အလုပ်ထွက်ကာ တရားမဝင်အလုပ်သွားရောက်မှုများရှိလာပြီး ယင်းကဲ့သို့ တရားမဝင်သွားရောက်မှုများကြောင့် ပြည်ပတွင် ဒုက္ခရောက်နေသူ အချို့ရှိနေကြောင်း အလုပ်သမားအရေးဆောင်ရွက်သူ တစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

“ပြည်ပကို အခွင့်ရရှိပိုင်သွားကြတဲ့သူတွေက တရားမဝင်သွားကြတာတွေရှိတယ်။ သူတို့လက်ထဲမှာ ပတ်စပို့လည်းမရှိ။ တရုတ်ဘက်ဆိုလည်း ဘယ်လိုမျိုးခေါ်တာလဲမသိ။ စက်မှုဇုန်တွေမှာ ပစ်မှတ်ထားပြီး ခေါ်တာရှိတယ်။ အချို့ကလည်း လိမ်တာ၊ ညာတာတွေရှိတယ်။ အချို့ကျတော့လည်း ပတ်စပို့ကိုပဲပြီး တရားဝင်အကျဉ်းစီစဉ်ပြီး ချိတ်ပြီးသွားတာရှိပါတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့က ဘယ်လောက်ပဲရှင်းပြပြ၊ ကျွန်ုပ်တို့ဆိုရွှေပြောင်းနဲ့ပတ်သက်တဲ့ သင်တန်းတွေလည်းပေးတယ်။ လက်ကမ်းစာစောင်တွေနဲ့ သတင်းအချက်အလက်တွေမျှဝေပေးမယ့် သူတို့က ငါတို့ရဲ့ကံ ဘယ်သူက အဲဒါမှရောက်နေတာ၊ ဘယ်သူ့အဆက်အသွယ်နဲ့ သွားတာဆိုပြီးတော့ ပြောကြတယ်။”

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၉-၄-၂၀၂၄

ကျပ်/လီတာ

Fuel (ထောင်စုဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	ရန်ကင်း	ရန်ကင်း	ရန်ကင်း	ရန်ကင်း	ရန်ကင်း	ရန်ကင်း	ရန်ကင်း	ရန်ကင်း	ရန်ကင်း	ရန်ကင်း	ရန်ကင်း	ရန်ကင်း	ရန်ကင်း	ရန်ကင်း	ရန်ကင်း
92 Ron	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀
95 Ron	၂၇၀၀	၂၇၀၀	၂၇၀၀	၂၇၀၀	၂၇၀၀	၂၇၀၀	၂၇၀၀	၂၇၀၀	၂၇၀၀	၂၇၀၀	၂၇၀၀	၂၇၀၀	၂၇၀၀	၂၇၀၀	၂၇၀၀	၂၇၀၀	၂၇၀၀
HSD (500 ppm)	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀
HSD (50 ppm)	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀
HSD (10 ppm)	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀	၂၆၇၀

ကျပ်/လီတာ မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၂၆၇၀	၂၇၅၇
95 Ron	၂၇၇၆	၂၈၆၅
HSD (500 ppm)	၂၇၈၆	၂၉၆၂
HSD (50 ppm)	၂၉၃၁	၂၄၀၇
HSD (10 ppm)	၂၉၃၁	၂၄၀၇

၀၆၇-၄၁၁၇၇၂၊ ၀၉-၂၅၄၆၂၅၄၇၇

၀၆၇-၄၁၁၂၈၂၊ ၀၉-၇၇၅၉၃၆၃၂

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လျှော့ငွေဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် ၃၉ ဦး တွေ့ရှိ

(၈-၄-၂၀၂၄) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်းများကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ (၃၁-၃-၂၀၂၄) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၇-၄-၂၀၂၄) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအထိ ရက်သတ္တပတ်အတွင်း ဓာတ်ခွဲခွဲမှုမှထုတ်ပေါင်း ၂၇၇,၀၉၄ ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၃၉) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၀.၁၄) ရာခိုင်နှုန်း ဖြစ်ပါသည်။ အစီရင်ခံကာလအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူ မရှိပါ။
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာ moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

ဘုံပိုင်ခေါင်းမှ ရေစက်ကျမနေစေရန် ကျပ်အောင်ပိတ်ပါ။
ဘုံပိုင်ခေါင်းကို မသုံးဘဲ ဖွင့်ထားခြင်းမပြုပါနှင့်။

၂၀၂၄ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးနေ့အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားနှင့် “မကူးစက်နိုင်သောရောဂါများ ကာကွယ်နှိမ်နင်းရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားမဟာဗျူဟာစီမံကိန်း (၂၀၂၃ - ၂၀၂၇) အသိပေးမိတ်ဆက်ခြင်း” အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၈
 ၂၀၂၄ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ်(၄) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာ သက်ဝိုင်းဝင်း၊ ဒုတိယဝန်ကြီး၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယအမြဲတမ်းအတွင်း ဝန်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ တိုင်းဒေသ ကြီး/ပြည်နယ် ပြည်သူ့ ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူးများ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံမိခင်နှင့် ကလေး စောင့်ရှောက်ရေးအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသမီး ရေးရာအဖွဲ့ချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းတို့ မှ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ အခြေခံကျန်းမာ ရေးဝန်ထမ်းများ၊ သူနာပြုသင်တန်းသား သင်တန်း သူများ တက်ရောက်ကြသည်။



ဆရာများ ချီးမြှင့်ကြသည်။
 ယင်းနေ့က စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံ ရိုက်ကူးပြီး ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန လှပျိုဖြူများက အကအလှများဖြင့် ဖော်ပြကြသည်။
 ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိ သူများသည် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ခင်းကျင်းပြုသထားသော ပြခန်းငယ်အား လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။
 မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် “မကူးစက်နိုင်သောရောဂါများ ကာကွယ်နှိမ်နင်းရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားမဟာဗျူဟာ စီမံကိန်း (၂၀၂၃-၂၀၂၇) အသိပေးမိတ်ဆက်ခြင်း” အခမ်းအနားကို အဆိုပါဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး တက်ရောက် အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ ကျော်ကဲကောင်းက မဟာဗျူဟာစီမံကိန်း ပြုစုရေးဆွဲ ခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်နှင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်လုပ်ငန်း စဉ်များကိုလည်းကောင်း၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး (မကူးစက်) ဒေါက်တာသီတာဝင်းက မဟာဗျူဟာစီမံ ကိန်း အကျဉ်းချုပ်ကိုလည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြ ကြသည်။
 အသိပေးမိတ်ဆက်ခြင်း အခမ်းအနားကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး၊ ကျန်းမာ ရေးဝန်ကြီးဌာန လက်အောက်ရှိ ဦးစီးဌာနများမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဆေးတက္ကသိုလ်များမှ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ဦးစီး ဌာနမှူးများ၊ ဆေးရုံအုပ်ကြီးများ၊ စီမံခန့်ခွဲမှုဗဟိုဌာနမှူး များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးများနှင့် ဒုတိယညွှန်ကြား ရေးမှူးများ၊ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့မှ ကိုယ်စားလှယ် များ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
 သတင်းစဉ်

ဦးစွာပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေး အဖွဲ့ကြီး (World Health Organization) စတင် တည်ထောင်ခဲ့သည့်နေ့ကို ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးနေ့ အဖြစ် ၁၉၅၀ ပြည့်နှစ်မှ စတင်သတ်မှတ်ခဲ့ပြီး အဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံများက အဆိုပါနေ့ရက်ကျရောက်တိုင်း ကမ္ဘာ့ ကျန်းမာရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ်ဆိုင်ရာ အခမ်းအနား များနှင့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ လှုပ်ရှားမှုများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပါကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့တစ်ဝန်း ရင်ဆိုင် ကြုံတွေ့နေရသည့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အခြေအနေ များနှင့် ပြဿနာများကို စုပေါင်းဖြေရှင်းရန်အတွက် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတိုင်းက ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်း ဆောင်တာများကို အစီအစဉ်ချမှတ်၍ အရှိန်အဟုန် မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရန် နှိုးဆော်တိုက်တွန်းလေ့ရှိ ကြောင်း၊ ယနေ့အချိန်အခါတွင် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းရှိ လူသားများ၏ကျန်းမာရေးကို ထိခိုက်စေမှုများသည် ပိုမိုများပြားလာနေကြောင်း၊ လူသားတိုင်း ကျန်းမာ ရေး စောင့်ရှောက်မှုကို ရယူပိုင်ခွင့်၊ ပညာသင်ကြား

ပိုင်ခွင့်၊ သတင်းအချက်အလက် ရယူပိုင်ခွင့်တို့ကို ရရှိနိုင်ရေးအတွက် ယခုနှစ် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးနေ့ ဆောင်ပုဒ်အဖြစ် “My Health, My Right” ကို သတ်မှတ်ပေးခဲ့ပြီး မြန်မာဘာသာဖြင့် “လူတိုင်း လူတိုင်း ကျန်းမာဖို့ ကိုယ်စီပါဝင် ဆောင်ရွက်ဖို့” ဟု ဆီလျော်အောင် ဘာသာပြန်ဆိုထားပါကြောင်း။
 ယခုနှစ် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးနေ့ ဆောင်ပုဒ်တွင် အလေးထားတင်ပြထားသည့်အချက်မှာ လူတိုင်း ရောဂါဘယကင်းရှင်းပြီး ကျန်းမာစွာဖြင့် လူသက်တမ်း ရှေ့ နေနိုင်ရေးအတွက် အခြေခံကျပြီး အရည်အသွေး ပြည့်ဝသော ပဏာမကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု များကို အသက်အရွယ်မရွေး၊ ကျား/မ မရွေး၊ လူမျိုး ဘာသာမရွေး နေရာဒေသမရွေး လူတိုင်းလက်လှမ်းမီ ရရှိနိုင်အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးစေလိုခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်တွင် လူမှုရေးဦးတည်ချက်

တစ်ရပ်ဖြစ်သည့် “တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည် ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံး အကျိုး ဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး” ဆိုသော ဦးတည်ချက်ကို ချမှတ်၍ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက် ရှိရာတွင် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် အဓိက တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေသည့် ဝန်ကြီးဌာနအဖြစ် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ဦးဆောင် လမ်းညွှန်မှုကိုခံယူပြီး စီမံကိန်းများ ချမှတ်အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ (အပေါင်းပုံ)
 ထို့နောက် အစီအစဉ်အရ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ ကျန်းမာရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် ဗီဒီယိုကိုပြသပြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး လုပ်ငန်းစဉ်ဆောင်ရွက်ပုံ အကောင်းဆုံး တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်ဆုများကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးတို့က ဂုဏ်ပြု

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်သက်ဝိုင်း ဥရောပအာရှစီးပွားရေးကော်မရှင် ဘုတ်အဖွဲ့ဝင်၊ အကြီးစားစီးပွားရေးနှင့် ပေါင်းစည်းရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ ဆာဂေး ဂလေးဇီးယပ် ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ကို လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၈
 ပုဂ္ဂလိကများအကြား နီးကပ်စွာ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေး ပူးပေါင်း၍ ခရီးသွားဖြင့်တင်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ ဒေါက်တာ သက်သက်ဝိုင်းသည် နှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုး ယနေ့ ညနေပိုင်းတွင် ဥရောပ အာရှစီးပွားရေးကော်မရှင် ဘုတ် အဖွဲ့ဝင်၊ အကြီးစား စီးပွားရေးနှင့် ပေါင်းစည်းရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ ဆာဂေး ဂလေးဇီးယပ် ဦးဆောင် သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ကို ဝန်ကြီးဌာန နိလခန်းမ၌ လက်ခံ တွေ့ဆုံသည်။
 တွေ့ဆုံစဉ် ဥရောပအာရှ စီးပွားရေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံ ဖြစ်သော ရုရှားဖက်ဒရေရှင်းနိုင်ငံ နှင့် မြန်မာနိုင်ငံတို့အကြား ခရီးသွား လုပ်ငန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ဆိုင်ရာ နားလည်မှုစာချွန်လွှာ ရေးထိုးခဲ့မှု နှစ်နိုင်ငံ အစိုးရ-

ပုဂ္ဂလိကများအကြား နီးကပ်စွာ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားဖြင့်တင်ရေး ဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ နှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ အကောင် အထည်ဖော်နေမှု၊ ဥရောပအာရှ စီးပွားရေးကော်မရှင်နှင့် ကော်မရှင် တွင်ပါရှိသောနိုင်ငံများနှင့် ခရီး သွားလုပ်ငန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရေးဆိုင်ရာ နားလည်မှုစာချွန်လွှာ များ ရေးထိုးနိုင်ရေး၊ ယင်းနိုင်ငံ များ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွား ကဏ္ဍ၌ လာရောက်ရင်းနှီးမြုပ်နှံ နိုင်ရေး၊ ခရီးသွားဖြင့်တင်ရေး ဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ မျှဝေ နိုင်ရေး၊ ပင်လယ်ကမ်းရိုးတန်းနှင့် စပ်လျဉ်းသော ခရီးသွားလုပ်ငန်း များ၊ အားကစားနှင့် စွန့်စား



ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ဖော်ဆောင် နိုင်ရေး၊ ကော်မရှင်ပါ နိုင်ငံများမှ ခရီးသွားဧည့်သည်များ မြန်မာ နိုင်ငံရှိ ခရီးစဉ်ဒေသများသို့ အဆင်ပြေ လွယ်ကူချောမွေ့စွာ လာရောက် လည်ပတ်နိုင်ရေး ဆိုင်ရာကိစ္စ၊ လေကြောင်းလိုင်း များ ပျံသန်းပြီးဆွဲရေးနှင့် ငွေပေး ချေမှု အဆင်ပြေစေရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ ဒစ်ဂျစ်တယ်ခရီးသွား လုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆိုင်ရာကိစ္စ၊ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ရုရှား ဖက်ဒရေရှင်းနိုင်ငံ အပါအဝင် ဥရောပအာရှစီးပွားရေးကော်မရှင်

တွင်ပါဝင်သော နိုင်ငံများရှိ အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။
 ခရီးသွားအေဂျင်စီများ၊ ခရီးသွား တွေ့ဆုံပွဲသို့ ဒုတိယဝန်ကြီး လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေသူများ ဦးမြိုးဇော်စိုး၊ အမြဲတမ်းအတွင်း ဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် အဆင့်မြင့် အရာရှိကြီးများ၊ ဘာသာရပ်တာဝန်ခံများ တက် ကိစ္စရပ်များကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ရောက်ကြသည်။ သတင်းစဉ်

ဆင်ပေါင်ဝဲမြို့၌ အခြေခံပုဒ္ဓဘာသာယဉ်ကျေးလိမ္မာသင်တန်း ဖွင့်လှစ်

ဆင်ပေါင်ဝဲ ဧပြီ ၈
 မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဆင်ပေါင်ဝဲမြို့နယ် မဟာစည်ကျောင်းတိုက်၌ အခြေခံပုဒ္ဓဘာသာယဉ်ကျေးလိမ္မာ သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပသည်။
 ရှေးဦးစွာ ဒုတိယမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဝင်းရွှေက အရေပါသော

သင်တန်းတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ သင်တန်းဆရာ ဆရာမများ၏ သင်ကြား ပို့ချမှုများကိုသော့ချာလှိုက်နာမှတ်သားရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ပတ်ဝန်း ကျင်တွင်လည်း ယဉ်ကျေးလိမ္မာသောသူများအဖြစ် နေထိုင်သွားနိုင်ရန် လိုအပ်ကြောင်းတို့ကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး ဆရာ ဆရာမများက သင်တန်းကို ဆက်လက်ပို့ချသည်။

အဆိုပါ အခြေခံပုဒ္ဓဘာသာယဉ်ကျေးလိမ္မာသင်တန်းကို သင်တန်း သား သင်တန်းသူ ၂၅၁ ဦး တက်ရောက်လျက်ရှိကြောင်း၊ သင်တန်း ပို့ချနေမှုကို မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လေ့လာကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ပြီး မြို့နယ်အမျိုးသမီး ရေးရာအဖွဲ့နှင့် မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းအဖွဲ့များက အချိန်ရည်နှင့် အာဟာရဗဟိုဌာနများ ဆက်ကပ်လျှောက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။
 မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် မြို့နယ်အဆင့် ကင်းထောက်လူငယ်သင်တန်းဆင်းပွဲအခမ်းအနား၊ အင်္ဂလိပ်စာနှင့် အခြေခံကွန်ပျူတာ သင်တန်းဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၈
၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် မြို့နယ်အဆင့်ကင်းထောက်လူငယ် သင်တန်းဆင်းပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော် ဧမ္မာဒီရီမြို့နယ် အမှတ်(၆) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း သီရိမင်္ဂလာ ခန်းမ၌ကျင်းပရာ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းထွန်းဦး၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ များ၊ ခရိုင်/မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့် ကင်းထောက်လူငယ် သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌက ကင်းထောက်လူပုဂ္ဂိုလ်များ ပြန်လည်အသက်ဝင် လာစေရေးနှင့် ပိုမိုအားကောင်းလာစေရေး၊ ကျောင်း သားလူငယ်များ၏စိတ်တွင် ဉာဏ်ပညာအသိအလ်မ္မာ တိုးပွားစေရေး၊ မိမိကိုယ်ကို အားကိုးအားထားပြု နိုင်သည့်စိတ် တိုးပွားစေရေး၊ မွန်မြတ်သည့် စိတ်နေစိတ်ထားရရှိစေရေးနှင့် တာဝန်သိသည့် နိုင်ငံ သားကောင်းများ ဖြစ်လာစေရေး စသည့်အလေ့ အကျင့်ကောင်းများရရှိအောင် ကင်းထောက်လူငယ် သင်တန်းကိုလေ့ကျင့်သင်ကြားပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ အကျင့်စာရိတ္တ မြှင့်တင်ရေးအတွက် များစွာအထောက်အကူပြုပြီး သူတစ်ပါးကို ကူညီစောင့်ရှောက်ခြင်း၊ အချင်းချင်း ရင်းနှီးချစ်ကြည်မှု စုပေါင်းဆောင်ရွက်တတ်မှုများကို လည်း ရရှိလာနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကင်းထောက် လူငယ်များအနေဖြင့် သင်တန်းမှ ပိုချလိုက်သည့် ပညာရပ်များကို သေချာစွာလေ့လာမှတ်သားပြီး မိမိတို့ ကျောင်း၊ မိမိတို့ရပ်ရွာကို ပြန်လည်အကျိုးပြုဆောင် ရွက်ကြစေလိုကြောင်းပြောကြားသည်။ (အပေါ်ယာပုံ)
ထို့နောက် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နေပြည် တော်ကောင်စီဝင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လူငယ်

ကင်းထောက်သင်တန်းများအတွက် ထောက်ပံ့ ငွေကျပ် ၂၇၉၂၀၀၀ ကိုလည်းကောင်း၊ ကင်းထောက် နည်းပြသင်တန်း (TOT) နည်းပြအဖြစ် ဆောင်ရွက် ခဲ့ကြသည့် နည်းပြ ခြောက်ဦးကို ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်း လွှာများကိုလည်းကောင်း၊ ကင်းထောက်လူငယ် နည်းပြ ဆရာမ ၄၀ ကို သင်တန်းဆင်းလက်မှတ် များကိုလည်းကောင်း၊ မြို့နယ်အဆင့်ကင်းထောက် လူငယ် သင်တန်းမှ သင်တန်းသား သင်တန်းသူ များကို သင်တန်းဆင်း လက်မှတ်များကိုလည်း ကောင်း ပေးအပ်ကြသည်။
ယင်းနောက် ဧမ္မာဒီရီမြို့နယ် အမှတ်(၅)အခြေခံ ပညာအထက်တန်းကျောင်းမှ ကင်းထောက် လူငယ် သင်တန်းသား သင်တန်းသူများက ကင်းထောက် ဂုဏ်ရည်သီချင်းဖြင့် သီဆိုဖျော်ဖြေကြသည်။
ဆက်လက်၍ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ သည် အဆိုပါကျောင်းရှိ ကျောင်းစာကြည့်တိုက် အား ကြည့်ရှုအားပေးပြီး လိုအပ်သည်များကို မှာကြားသည်။
မြို့နယ်အဆင့်ကင်းထောက်လူငယ် သင်တန်း များကို နေပြည်တော်အတွင်းရှိ မြို့နယ် ရှစ်မြို့နယ်မှ တစ်မြို့နယ်လျှင် ကင်းထောက်လူငယ် ၅၀ နှုန်းဖြင့်



စုစုပေါင်း ကင်းထောက်လူငယ် သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၄၀၀ တို့ကို ကင်းထောက်နှင့် သက်ဆိုင် သည့် ဘာသာရပ်များကို သင်ကြားပို့ချခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ သည် နေပြည်တော်ကောင်စီရုံး အစည်းအဝေး ခန်းမ (၂)၌ နေပြည်တော်ကောင်စီနှင့် နေပြည်တော် အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့တို့မှ ကြီးမှူးကျင်းပသည့် အင်္ဂလိပ်စာနှင့် ကွန်ပျူတာအခြေခံသင်တန်း အမှတ် စဉ် (၁/၂၀၂၄) သို့ တက်ရောက်သည်။
အခမ်းအနားတွင် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ က လူငယ်များအနေဖြင့် မိမိတို့၏ ဘဝရည်မှန်းချက် အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံ

အောင် ကြိုးစားကြရမည်ဖြစ်ပြီး IT နည်းပညာများ၊ အထွေထွေဗဟုသုတများကို စဉ်ဆက်မပြတ်လေ့လာ ကာ အရည်အချင်း ပြည့်ဝသည့် အသိပညာရပ်၊ အတတ်ပညာရပ်များဖြစ်အောင် ကြိုးစားကြစေလို ကြောင်း ပြောကြားသည်။
ထို့နောက် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန် ရှိသူများက သင်တန်းတက်ရောက်မည့် ကျောင်း သား ကျောင်းသူများကို စာရေးကိရိယာများနှင့် အာဟာရဗန်များ ပေးအပ်သည်။
အဆိုပါ အင်္ဂလိပ်စာနှင့် ကွန်ပျူတာအခြေခံ သင်တန်းကို ဧပြီ ၈ ရက်မှ ၁၂ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်ပြီး စာတွေ့လက်တွေ့ သင်ကြားပို့ချပေးသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတကာဘဏ္ဍာရေးအစီရင်ခံခြင်းစံများဆိုင်ရာ ဒီပလိုမာသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၁) အပိုင်း (၁) သင်တန်းဆင်းပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၈
မြန်မာနိုင်ငံ စာရင်းကောင်စီမှ ကြီးမှူး၍ ပြည်ထောင်စုစာရင်း စစ်ချုပ်ရုံး အဆင့်မြင့် စာရင်းကိုင် နှင့် စာရင်းစစ်သင်တန်းကျောင်း နေပြည်တော်တွင် ဖွင့်လှစ်သည့် နိုင်ငံတကာ ဘဏ္ဍာရေးအစီရင်ခံ ခြင်း စံများဆိုင်ရာ ဒီပလိုမာ သင်တန်း (Diploma in International Financial Reporting Standards - Dip IFRS) အမှတ် စဉ်(၁) အပိုင်း (၁) သင်တန်းဆင်း ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စု စာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး နဝရတ်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
သင်တန်းဆင်းပွဲတွင် ပြည် ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး မြန်မာ နိုင်ငံစာရင်းကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာခင်နိုင်ဦးက ယခု သင်တန်းတွင် အများပြည်သူ



အကျိုးစီးပွားနှင့် သက်ဆိုင်သည့် လုပ်ငန်းအဖွဲ့အစည်းများနှင့် နိုင်ငံ ပိုင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပိုမိုကောင်းမွန်ပြီး တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုနှင့် ပွင့်လင်းမြင်သာမှု ရှိသည့် ဘဏ္ဍာရေးအစီရင်ခံတင် ပြုမှုဖြစ်စေရန် နိုင်ငံတကာဘဏ္ဍာ ရေး အစီရင်ခံခြင်း စံများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အခြေခံသဘောတရား၊

ရည်ရွယ်ချက်၊ စာရင်းရေးသွင်းမှု နှင့် ထုတ်ဖော်တင်ပြမှုဆိုင်ရာများ ကို သင်ကြားပေးခဲ့ပါကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းများ၏ စွမ်းဆောင်ရည် ပိုမိုမြင့်တင် တိုးတက်လာမည်ဖြစ် ပြီး ဘဏ္ဍာရေးအစီရင်ခံခြင်းစံများ နှင့်အညီ အစီရင်ခံစာများ ပြုစု ရေးဆွဲထုတ်ပြန်ခြင်း၊ နိုင်ငံပိုင် အရရှိယူယာများ ပါဝင်သော ကုမ္ပဏီများ၏ ဘဏ္ဍာရေးရှင်းတမ်း များကို စာရင်းစံများနှင့်ညီညွတ်မှု ရှိ မရှိ စိစစ်ကြီးကြပ်ခြင်းတို့တွင် လက်တွေ့ ပြန်လည်အသုံးချနိုင် မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဆက်လက်၍ လည်း ခေတ်ကာလနှင့်အညီ စာရင်းစစ် ပြောင်းလဲမှုများကို စဉ်ဆက်မပြတ်လေ့လာ၍ လိုက်နာ ကျင့်သုံးခြင်း၊ စာရင်းပညာပိုမို

ပြန့်ပွားစေရေး ပြန်လည်မျှဝေ ရောက်ပြီးမြောက်ခဲ့သည်။ ယခု သင်တန်း ပြီးမြောက်အောင်မြင် သူများကို သင်တန်းဆင်းလက်မှတ် များပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
သင်တန်းဆင်းပွဲ အခမ်း အနားသို့ ဒုတိယစာရင်းစစ်ချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံစာရင်းကောင်စီ ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ (၁) ဒေါ်နိုင်သက်ဦး၊ အမြ တမ်းအတွင်းဝန်နှင့် ညွှန်ကြား တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။ (ဝဲပုံ)
အဆိုပါသင်တန်းကို ပြည် ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး အဆင့် မြင့် စာရင်းကိုင်နှင့် စာရင်းစစ် သင်တန်းကျောင်း နေပြည်တော် တွင် ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက်မှစ၍ သင်တန်းကာလ သုံးလကြာ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ပြည်ထောင်စုစာရင်း စစ်ချုပ်ရုံးမှ ၂၉ ဦး၊ အခြားဌာနမှ အဖွဲ့အစည်းများမှ ၆၀ စုစုပေါင်း ခွဲကြဲကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

တောင်ငူမြို့နယ်၌ စာတတ်မြောက်ရေးစာသင်ပိုင်း ၅၃ ပိုင်းဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ



တောင်ငူ ဧပြီ ၈
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူမြို့နယ်အတွင်း ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာများရှိ စာမတတ်မြောက် သူများ စာတတ်မြောက်ရေးအတွက် ဧပြီ ၆ ရက်မှစတင်၍ စာသင်ပိုင်း ၅၃ ပိုင်းဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။
ထိုသို့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် တောင်ငူခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဝင်များ၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ၊

မြို့နယ်ပညာရေးမှူး၊ ဒေါ်ဥမ္မာထွန်း၊ ခရိုင်နှင့် နည်းပြ ၅၅ ဦး၊ ကြီးကြပ်သူတစ်ဦးဖြင့် စာသင် သူဦးရေ ၁၀၀ ဦးအား ဧပြီ ၆ ရက်မှစတင်၍ ရက်ပေါင်း ၄၀ အတွင်း တစ်ရက် စာသင်ချိန် သုံးနာရီကြာ သင်ကြားပို့ချလျက်ရှိပြီး စာသင်သူ တစ်ဦးလျှင် ဗလစာအုပ် ခုနစ်အုပ်၊ မြန်မာစာ ပုံနှိပ် တစ်အုပ်၊ သင်္ချာပုံနှိပ် တစ်အုပ်၊ ဘောပင် နှင့် ခဲတံများ ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ကြောင်း မြို့နယ် ပညာရေးမှူးများမှ သိရသည်။
ဇော်ကိုကို (တောင်ငူ)

ယာဉ်များဆေးကြောလျှင် ရေပိုက်မသုံးပါနှင့်။ ရေဖြည့်ထားသော ပုံးဖြင့် ယာဉ်များကို ဆေးကြောပါ။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ၂၀၂၄ ခုနှစ် အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်း ဖွင့်ပွဲတက်ရောက်

ရန်ကင်း ဧပြီ ၈
ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သည့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်းဖွင့်ပွဲကို ဧပြီ ၈ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ရုံး၌ ကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကျော်၊ တိုင်းဒေသကြီး တရားသူကြီးချုပ် တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ တက်ရောက်ကြသည်။



အစီအစဉ်များ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ကျရာအခန်းကဏ္ဍကနေ စေတနာထားဆောင်ရွက်သွားကြရန်နှင့် မိမိတို့ လုပ်ဆောင်မှုများကြောင့် စာမတတ်သူ တစ်ဦး၊ တစ်ယောက်၊ တစ်ဖွဲ့၊ စာတတ်သွားမည်ဆိုပါက ပညာဒါနအနေဖြင့် တန်ဖိုး

ကြီးမား၍ ကုသိုလ်စိတ်မွေးကာ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆရာ ဆရာမများ၊ သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံ နှုတ်ဆက်အားပေးကြသည်။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအနေဖြင့် အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေး သင်တန်းဖွင့်လှစ်မှု အနေဖြင့် နည်းပြ ၇၂၅ ဦး၊ ကြိုးကြပ် ၁၅၅ ဦး၊ စာသင်ပိုင်း ၅၂၄ ပိုင်း၊ စာသင်သား ကျား ၃၅၅ ဦးနှင့် မ ၄၂၅ ဦး စုစုပေါင်း ၈၅၀၀ ဖြင့် ဖွင့်လှစ်သင်ကြား ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။ တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ် မဟာသင်္ကြန်မဏ္ဍပ်၌ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ညှိနှိုင်းစည်းဝေး

ရန်ကင်း ဧပြီ ၈
ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံး၌ မဟာသင်္ကြန်ကာလတွင် မြို့နယ်မဟာသင်္ကြန်မဏ္ဍပ်၌ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးနှင့် ပြည်သူများ စိတ်အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ အတာရေသဘင် ဆင်နွှဲနိုင်ရေးအတွက် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ဧပြီ ၈ ရက်က ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးလွင်က အမှာစကားပြောကြားပြီး တက်ရောက်လာကြသည့် လုပ်ငန်းကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များက တင်ပြဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရာ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌက လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်စွက်မှာကြားသည်။

မြို့နယ်မဟာသင်္ကြန်မဏ္ဍပ်၌ ဧပြီ ၁၃ ရက်(အကြိုနေ့)မှ ဧပြီ ၁၆ ရက်(အတက်နေ့)အထိ ယိမ်းအဖွဲ့ပေါင်းစုံမှ လှူပျီဖြူလေးများက ယိမ်းအကအဖွဲ့နှင့် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင် ကပြပျော်ဖြေတင်ဆက်မည် ဖြစ်ပြီး ဆုပေးပွဲကိုလည်း ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကြင်မောင်(ဆိပ်ကမ်း)



မြန်မာနိုင်ငံရိုးရာလက်ဝှေ့အဖွဲ့ချုပ်မှ ရိုးရာလက်ဝှေ့ကစားသမားဟောင်းများ၊ ခိုင်နှင့် နည်းပြများအား ထောက်ပံ့

ရန်ကင်း ဧပြီ ၈
အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန မြန်မာနိုင်ငံရိုးရာလက်ဝှေ့အဖွဲ့ချုပ် နာယက တကျန်းမာရေးချို့တဲ့သည့် ရိုးရာ

လက်ဝှေ့ ကစားသမားဟောင်းများ၊ ခိုင်နှင့် နည်းပြများအား ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီခွဲက ရန်ကင်းမြို့ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် သိမ်ဖြူ

အားကစားရုံ၌ ပြုလုပ်သည်။ ဦးစွာ မြန်မာနိုင်ငံရိုးရာလက်ဝှေ့အဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ တင်အောင်လွင်က နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားပြီး Popular Group မှ မန်နေဂျာဒေါက်တာ ဦးမျိုးမင်းက လှူဒါန်းရခြင်းအကြောင်းကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံရိုးရာလက်ဝှေ့အဖွဲ့ချုပ် နာယက ဦးကျင့်ဦးက ရိုးရာလက်ဝှေ့ကစားသမားဟောင်းများ၊ ခိုင်နှင့် နည်းပြ

မြန်မာနိုင်ငံရိုးရာလက်ဝှေ့အဖွဲ့ချုပ်မှ ရိုးရာလက်ဝှေ့ကစားသမားဟောင်းများ၊ ခိုင်နှင့် နည်းပြများအား ထောက်ပံ့

မြန်မာနိုင်ငံရိုးရာလက်ဝှေ့အဖွဲ့ချုပ် နာယက တကျန်းမာရေးချို့တဲ့သည့် ရိုးရာလက်ဝှေ့ကစားသမားဟောင်းများ၊ ခိုင်နှင့် နည်းပြများအား ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီခွဲက ရန်ကင်းမြို့ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် သိမ်ဖြူအားကစားရုံ၌ ပြုလုပ်သည်။ ဦးစွာ မြန်မာနိုင်ငံရိုးရာလက်ဝှေ့အဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ တင်အောင်လွင်က နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားပြီး Popular Group မှ မန်နေဂျာဒေါက်တာ ဦးမျိုးမင်းက လှူဒါန်းရခြင်းအကြောင်းကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။



မြန်မာ့အလင်း
စာတည်းများချုပ်
စာတည်းများ
သတင်းထောက်များ
စာတည်းများ
ဘာသာပြန်
စာတည်း
အကြီးတန်း
သတင်းထောက်များ
အငယ်တန်း
သတင်းထောက်များ
ဓာတ်ပုံ
သတင်းထောက်
သုတေသန
စာပြင်
စာမျက်နှာစည်းမှုနှင့်
ဒီဇိုင်း
အီးမေးနှင့်
ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ်
ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ်
mmalin.npt@gmail.com
www.facebook.com/MYANMAALINNEWS
နေပြည်တော်-စာတည်းများ ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၃၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၄၃၊ ရန်ကင်း-စာတည်းများ ၀၉၅-၄၅၃၅၃၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၃၃၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၃၃၊ စီမံ ၀၁-၅၄၄၃၃၃၊ ဖေ့စ်ဘွတ်ခ် ၀၁-၅၄၄၃၃၃၊ ဧပြီ ၀၁-၅၄၄၃၃၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၃၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၃၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၃၃

ယနေ့ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးများ
၈ - ၄ - ၂၀၂၄
စက်သုံးဆီ(လက်လီဈေးနှုန်းများ)
စက်သုံးဆီ (ရန်ကင်း) (မန္တလေး)
ဒီဇယ်(တစ်လီတာ) ၂၄၀၀ ကျပ် ၂၄၅၀ ကျပ်
ပရိမီယံဒီဇယ်(တစ်လီတာ) ၂၄၄၅ ကျပ် ၂၄၉၅ ကျပ်
အောက်တိုန်း ၉၂ ၂၇၉၅ ကျပ် ၂၈၄၅ ကျပ်
အောက်တိုန်း ၉၅ ၂၉၀၅ ကျပ် ၂၉၅၅ ကျပ်
(Moon Sun စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်မှ ရယူပါသည်)

မြန်မာနိုင်ငံရိုးရာလက်ဝှေ့အဖွဲ့ချုပ် နာယက တကျန်းမာရေးချို့တဲ့သည့် ရိုးရာလက်ဝှေ့ကစားသမားဟောင်းများ၊ ခိုင်နှင့် နည်းပြများအား ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီခွဲက ရန်ကင်းမြို့ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် သိမ်ဖြူအားကစားရုံ၌ ပြုလုပ်သည်။ ဦးစွာ မြန်မာနိုင်ငံရိုးရာလက်ဝှေ့အဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ တင်အောင်လွင်က နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားပြီး Popular Group မှ မန်နေဂျာဒေါက်တာ ဦးမျိုးမင်းက လှူဒါန်းရခြင်းအကြောင်းကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။



ရန်ကင်းစတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက်
ညီညီ - စုစည်းသည်
ကုမ္ပဏီအမည်
အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)
အပိတ်ဈေး (ကျပ်)
ရယ်ယာစောင်ရေ
ရယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
FMI ၈၄၀၀ ၈၃၀၀ ၉၄၄
MTSH ၂၈၅၀ ၂၈၅၀ ၄၁၅၇
MCB ၇၉၀၀ ၇၉၀၀ ၅
FPB ၁၅၀၀ ၁၅၀၀ ၂၀၀
TMH ၂၆၀၀ ၂၆၀၀ ၁၈၀
EFR ၁၇၅၀ ၁၇၀၀ ၂၃၀
AHPC ၄၆၀၀ ၄၆၀၀ ၂၀
MAEPC ၁၈၀၀ ၂၀၅၀ ၂၁၁၁
၄၃၀၄၈၀၀
၄၁၆၀၂၀၀
၃၉၅၀၀
၃၀၀၀၀၀
၄၆၈၀၀၀
၃၉၅၅၀၀
၉၆၆၀၀
၄၃၀၄၈၀၀

ဝါဂွမ်းထွက်ပစ္စည်းများ

ဒေါက်တာချစ်

ဝါဂွမ်းထွက်ပစ္စည်းများကို စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန (နိုင်ငံတော်) က တောင်သူများအား အကြံပေးခြင်း၊ ကြီးကြပ်ခြင်း၊ စစ်ဆေးခြင်း၊ အသိပညာပေးခြင်း စသည့် လုပ်ငန်းများကိုသာ လက်ရှိရှိ စည်းပုံအရ တာဝန်ယူနိုင်သည်ဟု ယူဆပါသည်။

ဝါပင်များဖြစ်ထွန်းအောင်မြင်၍ ဝါကောက် (ဆွတ်ခူး)ပြီး ထွက်ပေါ်လာသော ဝါများကို ဝယ်ယူရေး၊ သယ်ယူရေး၊ သိုလှောင်ရေး၊ (ထုတ်ပြန်ကြီးမားသဖြင့်) ကြိတ်ခွဲရေး၊ ဝမ်းမွေးကုသခြင်း၊ ဝါစေ့များကို မျိုးအဖြစ် သိုလှောင်ပြီး ဖြန့်ဖြူးရေး စသည့် ကြီးမားကျယ်ပြန့်သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းကြီးတစ်ရပ် ဖြစ်၍ သီးသန့်အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုကမှ တာဝန်ယူနိုင်မည်ဟု ယူဆပါသည်။

အကယ်၍ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုက တာဝန်ယူမည်ဆိုသည့်တိုင်အောင် မျိုးကောင်းမျိုးသန့်ကို အစဉ်အဆက်မြတ် ရရှိရေးအတွက် လုပ်ဆောင်ရမည့်တာဝန်မှာ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက ပညာရှင်များ၏ တာဝန်ဖြစ်နေပြန်ပါသည်။

ဒီတော့ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းမှာ ဝါမျိုးကောင်းမျိုးသန့်မျိုးစေ့ကို စဉ်ဆက်မပြတ် ရရှိရေးအတွက် စိုက်ပျိုးရေးပညာရှင်အဖွဲ့တစ်ရပ် ထည့်သွင်းရပါမည်။ ဒါမှမဟုတ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနတွင် ဌာနခွဲကြီးတစ်ခုခွဲချဲ့စွဲစည်းမှသာ လုပ်ငန်းအောင်မြင်မည် ဖြစ်ပါသည်။

ဝါထွက်နှုန်းကောင်းသောမျိုး၊ မိုးများ (သို့မဟုတ်) နှင်းခေါင်းခဲနိုင်သောမျိုး၊ ပိုးမွှားရောဂါဒဏ်ခံနိုင်သောမျိုး၊ ပေါင်းမြက်ဒဏ်ခံနိုင်သောမျိုး စသည်တို့ကို လိုချင်ကြသည်။

ထို့အပြင် ဝမ်းမွေးထွက်ပစ္စည်းကောင်းသောမျိုး၊ ဝမ်းမွေးရှည်သောမျိုး၊ ဝမ်းမွေးခိုင်ခံ့သောမျိုး၊ အတိုအရှည်ညီညွတ်သောမျိုး စသော အရှည်အသွေးကောင်းသောမျိုးကိုလည်း လိုချင်ကြသည်။

ထို့ကြောင့် ဝါတစ်မျိုးနှင့်တစ်မျိုး ပေါင်းစပ်ကူးယူ၍ မျိုးသစ်ထုတ်လုပ်ကြသည်။ ထိုစပ်မျိုးများသည် သုံးနှစ်ခန့်ကြာလျှင် မျိုးညှည့်သွားတတ်ကြသည်။ ထိုကောင်းသောမျိုးကို ထိန်းသိမ်းထားပေးရန်လိုသည်။ ထို့အပြင် မျိုးကောင်းရရှိရေးအတွက် လက်ရှိစိုက်ပျိုးနေသောမျိုးများထဲမှလည်း တစ်ပင်ချင်းစောင့်ကြည့်ရွေးချယ်ရန် လိုအပ်ပါသည်။

ဝါဝယ်ခိုင်

အစိုဓာတ်။ ဝါမွေးသည် အစိုဓာတ်ကို စုပ်ယူနိုင်စွမ်းနှင့် အငွေ့ပြန်နိုင်စွမ်းရှိသည်။ ဝမ်းမွေးသည် အစိုဓာတ်ကို စုပ်ယူသောအခါ ဖောင်းပွလာသည်။ ရေတွင်နှစ်ထားသော ဝမ်းမွေးသည် ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်အထိ ဖောင်းပွလာသည်။ လေထု၏ စိုထိုင်းဆ ၆၅ ရာခိုင်နှုန်းရှိလျှင် ဝမ်းမွေး၏ ဖောင်းပွမှုမှာ ၁၂ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် အစိုဓာတ် ၇-၈ ရာခိုင်နှုန်းခန့်အထိ

ရှိလာသည်။ လေထုတွင် စိုထိုင်းဆများလာလျှင် အလေးချိန်လည်း တိုးလာသည်။ လေထုစိုထိုင်းဆ ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်းရှိလျှင် အလေးချိန် ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့် တိုးလာသည်။ ထိုအခါ ချောမွေ့မှုနှင့် ခိုင်ခံ့မှုပျက်ခြင်း ဖြစ်နိုင်သည်။ ဝမ်းမွေးသည် အစိုဓာတ်ကိုစုပ်ယူပြီးလျှင် ခိုင်ခံ့မှုသည် ၃၅ ရာခိုင်နှုန်းခန့် တိုးလာသည်။ ထို့ကြောင့် ကြိတ်ခွဲခြင်းမပြုမီ ဝါကိုသော် လည်းကောင်း၊ ကြိတ်ခွဲပြီး ဝမ်းမွေးကိုသော် လည်းကောင်း၊ အစိုဓာတ်မဝင်စေရန် စနစ်တကျသိုလှောင်ရသည်။ အစိုဓာတ် ၁၄ ရာခိုင်နှုန်းထက်ပိုနေသော ဝါများကို သိုလှောင်ထားပါက အပူချိန်လွန်ကဲလာပြီး အရောင်ပျက်ခြင်း၊ အရည်အသွေးညံ့ခြင်းဖြစ်နိုင်သည်။ ဝါချည်ထည်များသည် ခန္ဓာကိုယ်မှ ချွေးကိုစုပ်ယူပြီး အငွေ့ပျံစေသဖြင့် ကိုယ်ခန္ဓာကို အေးစေနိုင်သည်။ ထို့ကြောင့် အပူပိုင်းဒေသရှိလူများသည် ဝါချည်ထည်ကို အများဆုံးဝတ်ဆင်ကြသည်။

ဝါ၏အစိုဓာတ်ကို မွိုက်ချာမီတာ (Moisture Meter)ဖြင့် တိုင်းယူနိုင်သည်။ ဝမ်းမွေးနှင့် ဝါစေ့ရောနှောနေသော ဝါကိုလက်ဖြင့် ဆုပ်ကြည့်လျှင် ကျွမ်းကျင်သူများက အစိုဓာတ်ကို ခန့်မှန်းနိုင်သည်။ ဝါစေ့တွင်ပါရှိသော အစိုဓာတ်ကိုသိရှိရန် ဝါစေ့ကို ကိုက်ကြည့်၍ ထောက်ခန့်ဖြည့်သံကြားရလျှင် အစိုဓာတ်နည်းသည်။ ဝါတွင် အစိုဓာတ် ၈ ရာခိုင်နှုန်း-၁၁ ရာခိုင်နှုန်းအတွင်းသာ ရှိရမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၌ မိုးဖြင့်စိုက်သော ဝါကြီး၊ ဝါလေး၊ မလွင်မျိုးများသည် မိုးအကုန် ဆောင်းအကူးအချိန်တွင် ဝါကောက်ယူရပြီး ဆောင်းတွင် ဝါခိုင်သို့ ပို့ကြရသည်။ တချို့က တစ်ညလုံးနှင်းခဲပြီးမှ လာကြသည်။ အချို့ကမူ မိုးမွေးပြီး ရေချွန်း၍ ဝါကော်ပေါ် ဝါဝမ်းကိုတင်ကာ ရေထိုးတတ်ကြသည်။ ဤသို့ဖြင့်

လေထွက်ကောင်းအောင် လိုင်းဖောက်ပေးရမည်။ ဖြစ်နိုင်ပါက ဝါကို အထက်အောက်လှန်ပေးရမည်။ လေထုစိုထိုင်းဆ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းအောက်တွင် ဝါကို လေးနှစ်အထိ မပျက်စီးဘဲ သိုလှောင်ထားနိုင်သည်။

ဝါဝမ်းအရောင်။ ဝါအရောင်ကို ပျက်စီးသော အကြောင်းများမှာ အစိုဓာတ်ပါဝင်မှုများခြင်း၊ ကျွမ်းဝါ ပါဝင်မှုများခြင်း၊ ဝါကြိတ်ခွဲမှု အဆင့်ဆင့် တွင် ညစ်ပေခြင်းတို့ကြောင့်ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် ပိုးမွှားနှင့်ရောဂါ ကျရောက်ခြင်းဖြင့်လည်း ဝါဝမ်းအရောင်ကိုပျက်စေသည်။ အရောင်ပျက်နေသော ဝမ်းမွေးသည် ခိုင်ခံ့မှု လျော့နည်းနိုင်သည်။

တာသာခင်စစ်ဝါမျိုးမှအပ ဝမ်းမွေးအဖြူရောင်ကိုသာ လူကြိုက်များသည်။ ထို့ကြောင့် ဝါကိုမကြိတ်မီ ကျွမ်းဝါများမပါအောင်၊ အစွန်းအထင်းဝါများ မပါအောင် ရွေးချယ်ရသည်။ စက်သုံးဆီ မီးထိုးဆီများနှင့် မထိမိအောင် ဂရုစိုက်ရသည်။

အမှိုက်ပါဝင်မှု။ အမှိုက်ဆိုရာတွင် ဝါဝမ်းမဟုတ်သော အရာအားလုံး ရောနှောခြင်းကို ဆိုလိုသည်။ ဝါကောက်သိမ်းရာတွင် မသန့်ရှင်းခြင်း၊ ကြိတ်စက်မကောင်းသဖြင့် အစေ့ကွဲပါခြင်း၊ ပိုးမွှားဖျက်ဆီးမှုကြောင့် အစေ့များနာကျပြီး ကြိတ်ခွဲရာတွင် ဝမ်းမွေးနှင့် ရောပါခြင်း စသည့်တို့ကြောင့် ဖြစ်တတ်သည်။

အထည်စက်ရုံတွင် ချည်မင်မီကပင် အမှိုက်သရိုက်ကို သန့်စင်ရသည်။ အမှိုက်ပါနေလျှင် ဝါစေ့နှုန်း၊ ဝမ်းမွေးနှုန်း လျော့နည်းနိုင်သည်။ အမှိုက်ပါဝင်မှုကို ရှာလီအနာလိုက်ဇာ (Shirley Analyzer) ဖြင့် တိုင်းတာနိုင်သည်။

ဝါဝယ်ခိုင်များ၏ ဝါဝမ်းအရည်အသွေး သတ်မှတ်ချက်။ မြန်မာဝါနှင့် ပိုးချည်လုပ်ငန်းမှ ဝါဝယ်ယူရာတွင် အရည်အသွေးသတ်မှတ်ချက်မှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်-

ဝါတွင် ပါဝင်မှု	ချည်မျှင်ရှည်		ဝါကြီး၊ ဝါလေး၊ မလွင်ဝါ
	ပထမတန်းစား	ဒုတိယတန်းစား	
အရောင်စွန်းထင်းပါဝင်မှု	၁%	၂%	၂%
အမှိုက်ပါဝင်မှု	၁%	၂%	၂%
မျိုးကွဲ ပါဝင်မှု	၁%	၂%	၃%
ကျွမ်းဝါ ပါဝင်မှု	၃%	၅%	၃%
အစိုဓာတ်ပါဝင်မှု	ခြောက်သွေ့ (၈% - ၁၁%)	ခြောက်သွေ့ (၈% - ၁၁%)	ခြောက်သွေ့ (၈% - ၁၁%)

ဝမ်းမွေးဝါစေ့ပါ အရည်အသွေးပျက်စေနိုင်သည်။ ဝါဝမ်းကို သိုလှောင်ရာတွင် လေထုစိုထိုင်းဆသည် ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းထက်မပိုသင့်ချေ။ ဝါကိုသိုလှောင်ရာတွင် ကြမ်းခင်းသည် လေဝင်လေထွက် ကောင်းရမည်။ ဘေးမှအကာကို မိုးပက်မည့်ဘက်တွင်သာ ရှိသင့်သည်။ စုပုံပြီးတစ်ပြင်တည်းမထားဘဲ လေဝင်

ဝမ်းထွက်ရာခိုင်နှုန်း။ ဝါပိသာ ၁၀၀ မှ ကြိတ်၍ ရသော ဝမ်းအလေးချိန်ဖြစ်သည်။ Ginning Percentage ဟု ခေါ်သည်။ ဟာဆူတ်ဝါမျိုးစိတ်၌ ၂၅-၄၂ ရာခိုင်နှုန်းရှိပြီး အားတိုးရိုးယံဝါမျိုးစိတ်၌ ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ရှိသည်။ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ဝါကြီးမျိုး၌ ၃၅-၃၈ ရာခိုင်နှုန်း၊ ဝါကလေးမျိုး၌ ၃၀-၃၃ ရာခိုင်နှုန်း၊ မလွင်ဝါမျိုး၌ ၄၀-၄၄ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် လွန်ကျော် (၃) ဝါမျိုး၌ ၃၃-၃၆ ရာခိုင်နှုန်းအသီးသီး ရှိကြသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အောက်တန်း (Out-turn)ဟု ခေါ်သော ဝါဝမ်းအရည်အသွေး သတ်မှတ်ချက်ကိုလည်း သုံးစွဲကြသည်။ ၎င်းမှာ ပိသာ ၁၀၀ ရှိသော ဝမ်းတစ်ထုပ် (Bale) ရရှိရန် ကြိုတင်ရသော ဝါပိသာ

☉ ထိုစပ်မျိုးများသည် သုံးနှစ်ခန့်ကြာလျှင် မျိုးညှည့်သွားတတ်ကြသည်။ ထိုကောင်းသောမျိုးကို ထိန်းသိမ်းထားပေးရန် လိုသည်။ ထို့အပြင် မျိုးကောင်းရရှိရေးအတွက် လက်ရှိ စိုက်ပျိုးနေသောမျိုးများထဲမှလည်း တစ်ပင်ချင်း စောင့်ကြည့်ရွေးချယ်ရန်လို

□ ဝါဝမ်းကို သိုလှောင်ရာတွင် လေထုစိုထိုင်းဆသည် ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းထက်မပိုသင့်ချေ။ ဝါကိုသိုလှောင်ရာတွင် ကြမ်းခင်းသည် လေဝင်လေထွက်ကောင်းရမည်။ ဘေးမှအကာကို မိုးပက်မည့်ဘက်တွင်သာ ရှိသင့်သည်။ စုပုံပြီးတစ်ပြင်တည်းမထားဘဲ လေဝင်လေထွက်ကောင်းအောင် လိုင်းဖောက်ပေးရမည်။ ဖြစ်နိုင်ပါက ဝါကို အထက်အောက်လှန်ပေးရမည်။ လေထုစိုထိုင်းဆ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းအောက်တွင် ဝါကို လေးနှစ်အထိ မပျက်စီးဘဲ သိုလှောင်ထားနိုင်

Category	International Cotton Advisory Committee (ICAC)	Fibrograph 2.5% Span Length
Short Staple	<20.64 mm (< $\frac{13}{16}$)	< 25.4 mm
Medium Staple	20.64 - 25.4 mm (< $\frac{13}{16}$ - 1")	25.4 - 29.2 mm
Medium Long Staple	27.35 - 27.78 mm ($1\frac{1}{16}$ - $1\frac{3}{32}$)	
Long Staple	28.58 - 33.34 mm ($1\frac{1}{8}$ - $1\frac{5}{16}$)	29.2 - 32.8 mm
Extra Long Staple	34.63 mm ($1\frac{3}{8}$ & over)	>32.8 mm

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

❖ **ပြည်ထောင်စုကြီး ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် NCA လမ်းကြောင်းအတိုင်း လျှောက်လှမ်းခြင်းသာလျှင် မိမိတို့အားလုံး မျှော်လင့်ထားသည့် အေးချမ်းသာယာသော နိုင်ငံတော်ကြီးကို တည်ဆောက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဖော်ဆောင်ရာတွင် ပြည်ပစွက်ဖက်မှုနှင့် ပြည်တွင်းပယောဂကင်းကင်းဖြင့် တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုအချင်းချင်း ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် အရင်းခံကာ နိုင်ငံရေး နှည်းလမ်းအရ တွေ့ဆုံဆွေးနွေး အဖြေရှာခြင်းဖြင့်သာ အောင်မြင်နိုင်မည်ဖြစ် ...**

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် ကျရောက်သော (၄၉) နှစ်မြောက် ရခိုင်ပြည်နယ်နေ့ အခမ်းအနားသို့ ပေးပို့သည့်သဝဏ်လွှာမှ ကောက်နုတ်ချက်)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
 - (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
 - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
 - (ဂ) ပြည်သူလူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- ၂။ စီးပွားရေး
 - (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေး ကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
 - (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အား
- ၃။ လူမှုရေး
 - (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြှင့်တင်တိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်မြေသာစံမြို့နယ်ရှိ “လင်းလက်ဝါ” ရွှေပန်းထိမ်ဆိုင်အား လူယက်မှုကျူးလွန်ခဲ့သူ တရားခံအမျိုးသားခုနစ်ဦးအား ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၈
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်မြေသာစံမြို့နယ် ၂၂ လမ်းနှင့် ၈၉ လမ်းထောင့်ရှိ “လင်းလက်ဝါ” ရွှေပန်းထိမ်ဆိုင်သို့ လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပုံသဏ္ဍာန်အသွင်ယူဝတ်ဆင်ထားသည့် အမျိုးသားလေးဦးသည် အဖြူရောင်မော်တော်ယာဉ်တစ်စီးနှင့်အတူ မတ် ၂၈ ရက် ညနေ ၅ နာရီ ၁၁ မိနစ်တွင် ရောက်ရှိလာပြီး နေအိမ်အတွင်းသို့ ဝင်ရောက်ကာ ဧည့်စာရင်းစစ်ရန်နှင့် လူများစစ်ဆေးရန်ရှိကြောင်းပြောဆို၍ အိမ်ရှင်များအား တွန်းထိုးရိုက်နှက်ပြီး နေအိမ်အပေါ်ထပ်ရှိ အခန်းများကို လိုက်လံပြသခိုင်းကာ

စာမျက်နှာ ၂၂ ကော်လံ ၁ ခ



ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ တရားခံများနှင့် သိမ်းဆည်းရမိသက်သေခံပစ္စည်းများ၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

ချန်ပီယံလိဂ် ကွာတားဖိုင်နယ် ပထမအကျော့ပွဲစဉ်များ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်

ယူအီးအက်စ်အေ ချန်ပီယံလိဂ် ကွာတားဖိုင်နယ် ပထမအကျော့မှ အာဆင်နယ်နဲ့ ဖွဲ့စည်းပွဲစဉ်ကို အိမ်းမရိတ်ကွင်းမှာ ယှဉ်ပြိုင်ကစားတိုင်ယန်မြူးနစ်၊ ခိုးရဲမက်ဒရစ်နဲ့ မန်စီးတီးအသင်းပွဲစဉ်ကို ဧပြီ ၁၀ ရက် နံနက် ၁ နာရီခွဲမှာ ယှဉ်ပြိုင်ကစားသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အာဆင်နယ်အသင်းက အတက်ဘက်နေပြီး အာဆင်နယ်အသင်းက အတက်ဘက်ရောက်နေတာတွေ့ရတယ်။ ဒါပေမယ့် ဒီနှစ်သင်းတွေ့ဆုံတဲ့အခါတိုင်း အကြိတ်အနယ်ရှိပြီး အပြန်အလှန်သွင်းပိုးတွေ့မြင်တွေ့ရလေ့ရှိတယ်။ အာဆင်နယ်အသင်းထက် ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းက စာမျက်နှာ ၂၂ ကော်လံ ၅ ဝ

ယနေ့ ဖတ်စရာ

ခရမ်းမြို့နယ်၌ မြေပဲ့တစ်ကေလျှင် ပျမ်းမျှတင်း ၆၀ ခန့် ထွက်ရှိ

မိုဇမ်ဘစ်နိုင်ငံ၌ သင်္ဘောတိမ်းမှောက်မှုဖြစ်ပွား၊ ၉၁ ဦး သေဆုံး

စီးပွားရေးသတင်းများ စာ ၁၈

စာ ၂၁

၂၀၂၄-၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ ပညာသင်နှစ်တွင် ပညာသင်ကြားကြမည့် Grade-7 နှင့် Grade-10 ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ ကြိုတင်လေ့လာသင်ယူနိုင်ရန် သင်ခန်းစာများကို ထုတ်လွှင့်ပြသပေးမည်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၈
၂၀၂၄-၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ ပညာသင်နှစ်တွင် ပညာသင်ကြားကြမည့် အခြေခံပညာ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအနေဖြင့် သင်ခန်းစာများကို ကြိုတင်လေ့လာသင်ယူနိုင်ရန်အတွက် MWD Education, Knowledge & Sports Channel နှင့် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ Education Channel တို့တွင် ဧပြီလ ၈ ရက်နေ့မှ မေလ ၃၁ ရက်နေ့အထိ Grade-7 သင်ခန်းစာများကို နံနက် ၇ နာရီမှ ၇ နာရီခွဲအချိန်နှင့် ညနေ ၆ နာရီမှ ၆ နာရီခွဲအချိန်တွင်လည်းကောင်း၊ Grade-10 သင်ခန်းစာများကို နံနက် ၈ နာရီမှ ၈ နာရီခွဲအချိန်နှင့် ည ၇ နာရီမှ ၇ နာရီခွဲအချိန်တွင်လည်းကောင်း နေ့စဉ်ထုတ်လွှင့်ပြသလျက်ရှိကြောင်း မိဘပြည်သူများအား အသိပေးအပ်ပါသည်။
သတင်းစဉ်

ဧပြီ ၁၀ ရက်မှ ၁၂ ရက်အတွင်း အပူပြန်တက်တိမ်များဖြစ်ထွန်းမှု အားကောင်းခြင်းကြောင့် နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချရန်ရွာနိုင်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၈
ယနေ့ မွန်းလွဲ ၃ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်များအရ ဧပြီ ၁၀ ရက်မှ ၁၂ ရက်အတွင်း အရှေ့ဘက်မှ ရွေ့လျားလာသော တိမ်တိုက်များကြောင့်လည်းကောင်း၊ အပူပြန်တက်တိမ်များဖြစ်ထွန်းမှု အားကောင်းခြင်းကြောင့်လည်းကောင်း၊ အနောက်ဘက်မှ ရွေ့လျားလာသော လေပေလွှင့်များ၏အရှိန်ကြောင့်လည်းကောင်း၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်ကျနှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အထက်ပိုင်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) နှင့် ကယားပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချရန်ရွာနိုင်ပါသည်။
ပြည်သူများအနေဖြင့် အချိန်အခါမဟုတ် မိုးရွာခြင်းနှင့်အတူ မိုးထစ်ချရန်ခြင်း၊ မိုးကြိုးပစ်ခြင်း၊ လျှပ်စီးလက်ခြင်း၊ မိုးသီးကြွခြင်းနှင့် မိုးတိမ်တောင်ဖြစ်ထွန်းမှု အားကောင်းသောဒေသများတွင် လေပြင်းတိုက်ခတ်ခြင်း စသည့်မိုးလေဝသဖြစ်စဉ်များ ဖြစ်ပေါ်နိုင်ပါသဖြင့် ကြိုတင်သတိပြုနိုင်ပါရန် အကြံပြုအပ်ပါသည်။ မိုး/လေ